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Nr Partij Blz. Vraag Antwoord

1 1.Onaanvaardbaar risico.
Het gebruik van AI-systemen schendt fundamentele rechten van de mens. Denk bijvoorbeeld 
aan social scoring.
2.Hoog risico.
Voorbeeld: mensen selecteren bij sollicitatieprocedures en de toegang van burgers tot sociale 
zekerheid bepalen. Dit is in sommige gevallen mogelijk, mits er aan strikte eisen wordt 
voldaan. De AI-systemen moeten eerst worden beoordeeld aan de strikte eisen voordat het in 
de EU mag worden gebruikt.
3.Beperkt risico.
Een voorbeeld van een AI-systeem met een beperkt risico is een chatbot. Er moet hierbij 
rekening gehouden worden met de risico’s die kunnen ontstaan en voor deze systemen geldt 
een transparantieverplichting naar de inwoners toe.
4.Minimaal risico. 
Deze AI-systemen kunnen volgens bestaande wetgeving worden ontwikkeld en gebruikt. De 
Europese AI-act stelt geen aanvullende 
eisen. Voorbeelden van AI-systemen met een minimaal 
risico zijn spamfilters en zoekmachines.
Betrouwbare AI bestaat voor Gouda uit drie componenten waaraan gedurende de volledige 
levenscyclus van een AI-systeem moet worden voldaan.

 1.De AI moet weƫg zijn, door te voldoen aan alle toepasselijke wet- en regelgeving;
 2.De AI moet ethisch zijn, door naleving van ethische beginselen en waarden te waarborgen;
 3.De AI moet robuust zijn uit zowel technisch als sociaal oogpunt, aangezien AI-systemen 

ongewild schade kunnen aanrichten, zelfs al zijn de bedoelingen goed.

Ethische aspecten of risico’s:
De VNG heeft 5 speerpunten ontwikkeld op het gebied van digitale grondrechten en ethiek. 
Deze zijn voor Gouda in leidend.
1. Recht op ethische afwegingen: naast de juridische toetsing en financiële afweging moet elk 

Tegelĳkertĳd is het belangrĳk om de risico's van AI te onderkennen en de ethische 
en juridische aspecten van de inzet van AI zorgvuldig te belichten . Welke risico's 
worden hier bedoeld en welke ethische en juridische aspecten kunnen concreet 
benoemd worden?

10PvdA
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2 PvdA 12 Op welke manier wil de gemeente Gouda haar inzet voor de lokale democratie in 
de klas versterken?

Door een stimulerende en faciliterende rol in te nemen wil de gemeente een impuls geven aan 
een lerend netwerk voor scholen en maatschappelijke organisaties (onder andere 
samengebracht in het netwerk Gouda Inclusief) rondom educatie op het gebied van 
burgerschap en inclusie. Er hebben inmiddels twee bijeenkomsten plaatsgevonden. Daarnaast 
wordt onderzocht of er een digitale module(s) voor het VO burgerschapsonderwijs gemaakt 
kan worden over burgerschap en democratie, waarbinnen nadrukkelijk de koppeling wordt 
gemaakt met de Goudse context (lokale democratie, Goudse waarden). De gemeente is tevens 
voornemens om samen met een aantal VO scholen, 'De Democratiefabriek' naar Gouda te 
halen in de laatste weken van dit kalenderjaar. De Democratiefabriek is een interactieve 
tentoonstelling die bezoekers (leerlingen) uitdaagt om hun kennis van de democratie te 
vergroten.

3 PvdA 12 samengewerkt om gelĳke kansen te creëren . Hoe wordt samenwerking gestalte 
gegegeven om gelijke kansen te creeeren? Welke gesprekspartners worden 
betrokken bij de lokale educatieve alliantie?

De Goudse Onderwijsagenda is ervoor bedoeld om de samenwerking tussen de Goudse 
schoolbesturen gestalte te geven. De schoolbesturen hebben met de gemeente voor deze 
agenda de drie thema's benoemd. Doel is kansengelijkheid. Naast deelsessies over de thema's 
wordt de voortgang twee keer per jaar besproken in het bestuurlijk onderwijsoverleg (De 
Lokale Educatieve Agenda, LEA). De wethouder onderwijs is voorzitter van dit overleg en alle 
Goudse schoolbestuurders participeren in dit overleg.

4 PvdA 12 De relatie van mens met technologie is daarin de rode draad . Wat wordt hiermee 
concreet bedoeld?

De huidige maatschappelijke vraagstukken kunnen niet enkel worden aangepakt door de inzet 
van (meer) mensen. Die zijn er onvoldoende. De koppeling met technologie draagt bij aan 
innovaties om zo met minder mensen de uitdagingen op te kunnen pakken.

1. Recht op ethische afwegingen: naast de juridische toetsing en financiële afweging moet elk 
AI-traject onderhevig zijn aan een Ethisch Impact Assessment (IAMA).
2.Menselijkheidsbeginsel: het recht op toegang tot, en zinvol menselijk contact met, de 
overheid.
 3. Transparantiebeginsel: besluiten moeten toegankelijk en begrijpelijk zijn, ook als ze 
gemaakt zijn met behulp van algoritmen.
 4. Recht op een digitaal geletterde overheid: mensen die besluiten nemen op basis van data 
en over de inzet van technologie moeten de benodigde technische en ethische competenties 
hebben.
 5. Balans in machtsverhouding markt – overheid: gemeenten en inwoners moeten minder 
afhankelijk worden van grote marktpartijen en zo beschermd worden tegen de negatieve 
maatschappelijke impact.

Bij juridische aspecten of risico’s denken we aan:

1. Verantwoordelijkheid en aansprakelijkheid bij inkoop en gebruik van AI-systemen.
2. Aantasting van grondrechten, omdat geen menselijk handelen nodig is om beslissingen te 
nemen. De inzet van AI kan leiden tot discriminatie, schending van privacy en 
persoonsgegevens, inbreuk op sommige vrijheden (filteren aan de poort).
3. Het niet voldoen aan alle toepasselijke wet- en regelgeving door het invoeren van onjuiste, 
of onvolledige algoritmes. Er kan ongewild schade worden aangericht op het gebied van 
autonomie, bewonersbetrokkenheid, transparantie en democratische legitimiteit.
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5 PvdA 12 Het terugdringen van de jeugdwerkloosheid in de periode 2022-2026 met 50 
personen tot 209 jongeren (februari 2022: 259 jongeren) door een sluitende 
aanpak. Dit was vorig jaar ook het streven, wat is er concreet nu bereikt?

Landelijk is er een toename van jeugdwerkloosheid, voor een aanzienlijk deel heeft dit met de 
economische conjunctuur te maken. De cijfers in Gouda liggen onder het landelijk gemiddelde, 
maar laten ook een kleine stijging zien. In 2023 hebben diverse jongeren deelgenomen aan 
school@work en Llokaal expeditie. Ook zijn er 120 jongeren in beeld gebracht die dit eerst niet 
waren met de outreachende aanpak. In 2025 worden deze projecten doorgezet en nieuwe 
projecten opgezet. We blijven onverminderd inzetten op het terugdringen van de 
jeudgwerkloosheid en op het perspectief geven aan jongeren die nu langs de kant staan.

6 PvdA 13 De provincie Zuid-Holland werkt aan een ruimtelĳk-economische visie. In het 
Ruimtelĳk Voorstel van de provincie moet de vraag naar meer ruimte voor 
werken na 2030 gevonden worden in het beter en slimmer benutten van 
binnenstedelĳke locaties. Dit is voor Gouda extra van belang vanwege het sterk 
verstedelĳkt weefsel. Voor Gouda een lastige opgaven, welke mogelijkheden zijn 
er?

We werken aan het slimmer benutten van de beschikbare ruimte door het mogelijk maken van 
intensiveringen, functiemenging en optoppen van bedrijfspanden. Daarnaast werken wij aan 
de zogenoemde schuifpuzzel om ruimte te creeren voor het juiste bedrijf op de juiste plaats. 
We lobbyen bij de provincie voor een herstructureringsfonds voor bedrijventerreinen (naar 
voorbeeld Ontwikkelmaatschappij Utrecht, OMU). De provincie kijkt ook naar nieuwe 
planologische instrumenten, die we ook zullen onderzoeken. Bijvoorbeeld het stellen van een 
minimale milieucategorie of meer functiemenging in wijken. Uit de regionale 
bedrijventerreinenstrategie Midden-Holland blijkt bovendien een grote behoefte aan 
uitbreidingsruimte. Dit is onderwerp van gesprek met de provincie.

7 PvdA 13 het verleidelĳk maken van georganiseerde samenwerking op de terreinen.  Hoe 
moet dit gestalte krijgen?

Het OndernemersFondsGouda stimuleert georganiseerde samenwerking in de stad. 
Momenteel zijn vier van de vijf bedrijventerreinen in meer of mindere mate georganiseerd. 
Met het OndernemersFonds wordt momenteel gekeken of het vijfde terrein ook meer kan 
gaan samenwerken. De Raad voor de Leefomgeving adviseert professioneel parkmanagement 
als ondersteuning van georganiseerde ondernemersverenigingen. Alle bedrijventerreinen 
hebben enkele uren parkmanagement tot hun beschikking dankzij het Ondernemersfonds. De 
gemeente Gouda biedt dit jaar aan om een extra bijdrage te geven aan 
ondernemersverenigingen op bedrijventerreinen om extra uren parkmanagement in te huren 
zodat de terreinen aan de slag kunnen met verduurzamingsprojecten zoals vergroenen of het 
realiseren van een energyhub.

8 PvdA 13 De komende periode gaat Campus Gouda, met steun van de provincie, na of het 
thema Transport, Logistiek & Distributie kan worden toegevoegd. Hiervoor is 
steun vanuit de regio(-gemeentes) een vereiste.  Hoe is het met die (te 
verwachten) steun op dit moment gesteld?

De regio (bedrijfsleven, overheid en onderwijs) heeft ambities rondom dit thema. De fase van 
verkenning moet uitwijzen of deze ambities verder geconcretiseerd kunnen worden in een 
gezamenlijk plan en middelen richting uitvoering. Daar is eind 2024 meer over bekend. 
Inmiddels heeft de EBZ/Provincie ingestemd met het regionaal verzoek om een kwartiermaker 
beschikbaar te stellen vanuit de Human Capital Aanpak.

9 PvdA 13 Onderwĳshuisvesting is een wettelĳke verplichting voor de gemeente. Echter, de 
rĳksbĳdragen zĳn tot nu toe onvoldoende gebleken. IIn Gouda is dit extra 
relevant vanwege het rĳke onderwĳslandschap en de opgave in de 
verduurzaming van de schoolgebouwen. Zijn er in de toekomst mogelijkheden 
tot onderwijsconcentraties om daardoor de investeringskosten te beperken?

Het clusteren van scholen in één gebouw beperkt de investeringskosten op langere termijn, 
doordat er op lange termijn minder schoolgebouwen door de gemeente opgeknapt en 
vernieuwd moeten worden. In de kaders voor de 2e tranche van het uitvoeringsplan van het 
IHP is dit ook meegenomen. Clustering is onderdeel van het gesprek met schoolbesturen.

10 PvdA 19 Kwetsbaarheid van de stad voor klimaatverandering verminderen . Wij missen 
hier het in 2024 Q1 toegezegde lokale hitteplan. Is dat correct?

Het in het 1e kwartaal toegezegde lokale hitteplan zit momenteel in de afrondingsfase. Dit 
‘Gouds Hitteplan’ is een protocol om enerzijds het Nationaal Hitteplan effectiever te 
implementeren in de gemeente, en anderzijds extra aandacht te besteden aan de lokale 
risico's en behoeftes. Het doel van het plan is om gezondheidseffecten door hitte te 
voorkomen door betrokkenen te attenderen en kennis te verspreiden. 
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11 PvdA 19 Kwetsbaarheid van de stad voor klimaatverandering verminderen. Na een hevige 
regenbui blĳft langer dan 2 uur water in de straat staan . Welke maatregelen 
worden er genomen om met name de hulpdiensten geen vertraging hierdoor te 
laten oplopen?

Een combinatie van maatregelen wordt uitgevoerd om hulpdiensten geen vertraging op te 
laten lopen. Zo worden hoofdwegen eerder opgehoogd en wordt de openbare ruimte bij 
herinrichtingen, reconstructies, ophoogprojecten en rioolprojecten op een dusdanige manier 
ingericht dat de wegen voor hulpdiensten begaanbaar blijven. In het Water- en 
Rioleringsprogramma is hier een eis over opgenomen. 

12 PvdA 19 Extra impuls geven aan het verduurzamen van huizen en gebouwen om zoveel 
mogelĳk energie te besparen.  Wat wordt er in dit kader nu concreet mogelijk 
gemaakt om gemeentelijke monumenten en rijksmonumenten in particuliere 
handen deze impuls te geven?

Begin 2024 is de Evaluatie Regeling Erfgoed en Duurzaamheid afgerond. De gemeente heeft 
een adviseur Erfgoed en Duurzaamheid aangenomen. Hij start op 1 juli 2024 direct met het 
vervolg op de evaluatie. Er wordt gedacht aan: 
1) opstellen van heldere (uitvoerings)richtlijnen, 
2) loskoppelen van deze richtlijnen van de regeling om snellere aanpassing en flexibiliteit 
mogelijk te maken, 
3) verbreden regeling met bijv. isolatie en warmtepompen, 
4) procesverbetering vergunningsvrijstelling en 
5) centrale bundeling en verbetering van info en communicatie (leesbaarheid, B1-niveau, 
eenduidigheid). 
Vanuit Energiecoöperatie Gouda is een klankbordgroep voor bewoners opgezet die meedenkt. 
Op deze manier wil de gemeente eigenaren van monumenten extra ondersteunen bij 
verduurzaming. Zie ook bijlage 1 van raadsmemo (dossiernummer 8179).

13 PvdA 22 Als er in de tussentĳd niet op enigerlei wĳze ruimte wordt gecreëerd (e-hub, 
peakshaving, niet doorgaan van initiatieven) is het wachten op een nieuw 
middenspanningsstation in Bodegraven-Reeuwĳk. Volgens de huidige planning 
wordt dit station in 2029 gerealiseerd. Is het mogelijk dit gezien de grote 
consequenties naar voren te halen?

Stedin heeft in meer van haar verzorgingsgebieden (buiten Gouda en Bodegraven-Reeuwijk) te 
maken met netcongestie en de benodigde aanpassingen of uitbreidingen van het  
elektriciteitsnet. De beschikbare capaciteit en middelen van Stedin worden gepland, 
afgewogen en ingezet door Stedin voor hun gehele portefeuile. Het nieuwe 
middenspannigsstation in Bodegraven-Reeuwijk (welke nodig is voor Gouda-Noord), staat nu 
voor eind 2029. Het tijdspad van grondaankoop tot daadwerkelijke inbedrijfname is hierop 
gepland door Stedin.  

14 PvdA 22 De uitdagingen voor het realiseren van voldoende en betaalbare woningen 
blĳven groot. Is er al een indicatie te geven wat er aan tijdelijke flexwoningen in 
Westergouwe eventueel mogelijk is?

Het onderzoek naar de verkenning van de mogelijkheden om in Westergouwe-IV tijdelijke 
flexwoningen te realiseren is uitgezet en wordt betrokken bij de planvorming van 
Westergouwe (fase IV e.v.) Q4 2024.

15 PvdA 23 In sommige procedures voor een buitenplanse omgevingsplan activiteit is een 
advies van de gemeenteraad nodig. Er kunnen knelpunten ontstaan, omdat de 
wettelĳke beslistermĳn mogelĳk niet altĳd aansluit op de bestaande cyclus van de 
raadvergaderingen. Dit kan ertoe leiden dat er niet binnen de wettelĳke 
beslistermĳn wordt besloten. Hierover kunnen toch afspraken gemaakt worden 
juist om dit te voorkomen?

Al voor de omgevingswet is hierover gesproken met de commissie FLO. Hierin is besloten niet 
over te gaan tot uitgebreide mandatering. Ondanks de voorbereiding via de informele BOPA 
avond, zal een raadbesluit (indien van toepassing) binnen 8 weken (+ 6 weken verlenging) een 
uitdaging zijn. Afspraken om binnen deze termijn een raadsbesluit te krijgen hangen samen 
met de hoeveelheid vergadermomenten met de raad en welk type plannen de raad 
mandateert aan het college.  Wij zullen in overleg met de commissie FLO in het 3e en 4e 
kwartaal de afspraken rondom dit proces verder vormgeven.
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16 PvdA 27 Afweging richting de begroting 2025 is om deze uitbreiding structureel te maken, 
zodat betere dienstverlening niet meer afhankelĳk is van tĳdelĳke pilots. Wat 
hebben de extra consulenten werk en inkomen  concreet bereikt tot nu toe?

De effecten van extra inzet van consulenten zijn heel lastig te meten. De effecten van extra 
inzet kunnen niet direct worden gekwantificeerd, maar ervaringen laten zien dat wanneer 
mensen meer aandacht en begeleiding krijgen gericht op wat zij wel kunnen, nieuwe 
perspectieven voor deze mensen ontstaan. Dat betekent niet automatisch een betaalde baan 
(ook gezien de kenmerken van de Goudse bijstandspopulatie) maar wel maatschappelijke 
waarde. Het doel van bestendigen van extra consulenten werk en inkomen is dat cliënten van 
hun vaste contactpersoon de aandacht en tijdige ondersteuning ontvangen die zij verdienen. 
Concreet hebben (vrijwel) alle cliënten een consulent werk als aanspreekpunt, zijn termijnen 
goed behaald (zoals snelheid van toekennen van de bijstandsuitkering), zijn er minder 
wisselingen van consulenten geweest en vinden cliënten dat de dienstverlening sterk 
verbeterd is.

17 PvdA 28 de inzet van een sociaal makelaar. Zijn er mogelijkheden om de huidige 
sociaalmakelaars gedeelteliijk (tijdelijk) ook voor Westergouwe beschikbaar te 
stellen?

Ja. Dit gebeurt al op dit moment met de mogelijkheden en uren die daarvoor in de huidige 
subsidie beschikbaar zijn. De sociaal makelaars werken gebiedsgericht en op korte termijn is 
gekozen voor een gebiedsuitbreiding voor de sociaal makelaars in Gouda West. Op lange 
termijn zal er gekeken moeten worden naar de huidige inzet van alle sociaal makelaars in 
Gouda. Dan zal mogelijk een herverdeling nodig zijn, waardoor gemiddeld in alle wijken 
minder uren van de sociaal makelaar beschikbaar zijn, maar er wel uren voor Westergouwe 
beschikbaar komen. Dit betekent dus dat de huidige uren worden verdeeld over een groter 
gebied en daarmee over meer inwoners.

18 PvdA 28 Het is van belang dat hierover op korte termĳn duidelĳkheid komt, ook in het 
kader van het opdrachtgeverschap richting Stichting Barka. Worden hierover op 
dit moment al gespreken met de regio gevoerd en zo ja wat is daarvan tot nu toe 
het resultaat?

Vanaf 2025 is nog geen besluit genomen over de bekostiging van de inzet van stichting Barka. 
Mogelijk wordt dit regionaal/door de MH-gemeenten gezamenlijk gefinancierd. Op korte 
termijn wordt de programmabegroting Centrumtaken aan de colleges van de MH-gemeenten 
voorgelegd inclusief het voorstel om de inzet van stichting Barka als regio te bekostigen.

19 PvdA 32 De plannen voor verbouwing van het museum in het kader van onder andere 
verduurzaming en toegankelĳkheid worden komende tĳd verder voorbereid en 
besproken met de raad. Ook de beoogde verbouwing maakt dat de collectie weg 
moet uit de huidige depotruimten. De verbouwing zorgt naar de toekomst toe 
voor extra investeringen die nog niet (volledig) zĳn voorzien in de 
programmabegroting. Zijn er al ideeen omtrent het to stand komen van een 
"nieuw"depot voorafgaand  aan een eventuele verbouwing van MuseumGouda?

Er is, als onderdeel van het haalbaarheidsonderzoek, een eerste verkenning uitgevoerd naar 
mogelijkheden voor een (extern) depot voor Museum Gouda. Het onderbrengen van de 
collectie in geschikte depotruimtes lijkt immers de urgente eerste stap voorwaarts. We kijken 
daarbij naast de onderzochte objecten ook nog gericht naar inzet van mogelijk vrijkomende 
gemeentelijke panden. Zodra hier meer duidelijkheid over is,  zal de raad worden betrokken. 
Ambitie is om de raad dit najaar sowieso verder mee te nemen in de brede opgave, zoals 
eerder gepresenteerd tijdens het werkbezoek met de raad. 

20 VVD Gouda 7 Voorgesteld wordt om bij de begroting van de opbrengst OZB ook de in dat jaar 
verwachte areaalontwikkeling mee te nemen. In hoeverre is de verwachte 
areaalontwikkeling vooraf betrouwbaar in te schatten?

Voor de berekening van de areaaluitbreiding wordt uitgegaan van de woningvoorraad en de 
ontwikkeling woningvoorraad in de gemeente Gouda zoals jaarlijks door het CBS berekend. 
Waarbij voor de ontwikkeling van de woningvoorraad wordt uitgegaan van T-2. Voor 
begrotingsjaar 2025 wordt uitgegaan van de ontwikkeling van woningen over 2023.

21 VVD Gouda 7 Uitgangspunt is "gedegen meerjaren investeringsprogramma". In 2023 is 35 
miljoen geinvesteerd, waar in de begroting 90 miljoen verwacht werd. In de 1e 
Berap 2024 wordt het CIP voor 2024 ook met 20 miljoen aangepast. Welke 
maatregelen neemt het college om tot een gedegen meerjaren 
investeringsprogramma te komen?

In de kadernota wordt de raad gevraagd met een kader in te stemmen om het CIP te herijken. 
Realistische uitvoeringsprognoses is daarbij een aandachtspunt. Tegelijkertijd blijft door vele 
factoren (extern en intern) kans op uitloop van projecten.
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22 VVD Gouda 13 Hoe verhoud de provinciale ''ruimtelĳk-economische visie'' zich tot de 
provinciale en lokale omgevingsvisie?

We werken aan het slimmer benutten van de beschikbare ruimte door het mogelijk maken van 
intensiveringen en optoppen van bedrijfspanden. Daarnaast werken wij aan de zogenoemde 
schuifpuzzel om ruimte te creeren voor het juiste bedrijf op de juiste plaats. We lobbyen bij de 
provincie voor een herstructureringsfonds voor bedrijventerreinen (naar voorbeeld 
Ontwikkelmaatschappij Utrecht, OMU). De provincie kijkt ook naar nieuwe planologische 
instrumenten, die we ook zullen onderzoeken. Bijvoorbeeld het stellen van een minimale 
milieucategorie of meer functiemenging in wijken.

23 VVD Gouda 13 Klopt het dat inzake ''Nader te onderzoeken & af te wegen richting de begroting 
2025'' geen aspecten met betrekking tot economische ontwikkeling en 
vestigignsklimaat zijn opgenomen? Op welke objectiveerbare gronden is dit 
gebaseerd?

De regionale intensiveringen voor Midden-Holland omvatten een extra uitvoeringscapaciteit 
om juist ook op het vlak van economie extra stappen te zetten, in de vorm van -als het aan 
Gouda ligt- o.a. regionaal accountmanagement bedrijventerreinen en inzet op 
innovatieprojectenmanagement, waarmee ook nieuwe kansen staan voor bijv. mkb/regio-
deals.

24 VVD Gouda 18 Welke acties worden ondernomen voor het verlagen van de te hoge werkdruk 
binnen het domein Energie en Klimaat?

Deze vraag is lastig kort te beantwoorden. Een poging: er worden gesprekken gevoerd, op 
diverse niveaus, om te helpen prioriteren. Best practices worden benut. Als nodig vindt 
tijdeljke inhuur plaats. Aan de andere kant blijft er veel dynamiek in de wet- en regelgeving en 
cofinanciering die de gemeente niet kan negeren.

25 VVD Gouda 22 'De uitvoering van de eerste tranche van het verkeerscirculatieplan vraagt meer 
middelen'' tegelijk zien we onder ''Nader te onderzoeken & af te wegen richting 
de begroting 2025'' geen verkeersbeleid. Wat betekent dit voor de uitvoering van 
het VCP en onderliggende WMP's en no-regret-veiligheidsmaatregelen?

Deel 2 van tranche 1 VCP is al in de begroting opgenomen, het betreft een bedrag van € 7 mln. 
voor de periode 2025-2028.
Nu een start is gemaakt met de uitvoering van het VCP, is duidelijk geworden dat de kosten 
hoger zijn dan begroot. Dit heeft o.a. te maken met de inflatie en gestegen bouwkosten. Maar 
ook door projecten die in de eerste tranche zijn gekomen, vanwege subsidiemogelijkheden of 
wensen raad. 

26 VVD Gouda 22 Het toekomstbestendig houden van de Goudse parkeervoorzieningen worden 
niet verder genoemd. Op welke wijze is deze uitdaging betrokken in de 
kadernota?

De Kadernota is gericht op nieuwe ontwikkelingen, en daarom is het toekomstbestendig 
houden van de Goudse parkeervoorzieningen daar niet in betrokken.

27 VVD Gouda 22 Het openbaar vervoer wordt niet genoemd. Op welke wijze is deze vervoersvorm 
betrokken bij de kadernota?

De Kadernota is gericht op nieuwe ontwikkelingen, en daarom is openbaar vervoer daar niet in 
betrokken.

28 VVD Gouda 22 'Deze netcongestie is van invloed op het tempo van de energietransitie. Zo 
kunnen bedrĳven op dit moment dus niet overstappen op elektrisch verwarmen 
of rĳden omdat daar een uitbreiding van de aansluiting voor nodig is.'' Op welke 
wijze wordt hier in het Goudse ambitie-niveau en de afspraken/dialoog met 
ondernemers mee omgegaan?

Direct na het afkondigen van de netcongestie in Gouda-Noord heeft bestuurlijk overleg plaats 
gevonden met Stedin en vertegenwoordigers van Gouda Onderneemt. Nu het 
congestiemanagement-onderzoek voltooid is en er geen extra ruimte op het net gevonden is, 
wil het college opnieuw in gesprek met Goudse ondernemers.

29 VVD Gouda 27 Jongerenperspectief fonds. In de raadsmemo hierover uit november 2022 staat 
"De resultaten worden gemeten met behulp van de effectmonitoringsinstrument 
van Stichting JPF en zichtbaar gemaakt in een dashboard. Op basis van deze 
resultaten volgt een evaluatie en wordt besloten of de aanpak voortgezet 
wordt." Graag ontvangen wij een kopie van dit dashboard en de evaluatie.

Door de lange looptijd van de trajecten (minimaal twee jaar), geeft de effectmonitor op dit 
moment nog geen juist beeld van de resultaten. De eerste jongeren zijn in mei 2023 gestart, 
naar verwachting lopen de eerste trajecten dus in juni 2025 af, waarna nog een jaar nazorg 
verleend wordt. Dit najaar wordt de tussenevaluatie van de pilot gedeeld met de raad.
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30 VVD Gouda 27 Net als in de rest van Nederland wonen er ook steeds meer ouderen in Gouda, 
dit is al een lange tijd bekend. Vanaf welk jaartal zijn we begonnen met 
anticiperen?

In Gouda wordt al jarenlang expliciete aandacht besteed aan de zorg en ondersteuning van 
ouderen. Deze aandacht is vanaf 2015 door de decentralisatie vanuit het rijk naar de Wmo 
verstevigd. De aandacht en zorg  voor ouderen wordt door verschillende organisaties en 
aanbieders uitgevoerd. Denk hierbij aan het Sociaal Team, de vrijwillige ouderenvoorlichters 
bij de gemeente zelf, huisartsen en ouderenspecialisten bij het Groene Hart Ziekenhuis. Sinds 
2022 is de Gemeente Gouda lid van Gedeelde Zorg. Gedeelde Zorg richt zich op het verkomen 
van (acute) zorg en netwerkzorg dichtbij de burger zoals casemanagement bij dementie.

31 VVD Gouda 27 Welke maatregelen worden er nu genomen om te anticiperen op een hoger 
percentage ouderen in onze samenleving?

Gouda laat jaarlijks een scan uitvoeren naar de dementievriendelijkheid van onze stad en is 
recent gecertificeerd als dementievriendelijke gemeente. Er is een campagne opgezet om 
mensen te wijzen op trainingen die leren hoe om te gaan met mensen die dementie hebben. 
De Buurvrouw is geopend, een voorziening voor ontmoeting van mensen met dementie en 
hun mantelzorgers. Verder zetten we in lijn met de Woonzorgvisie ook in op passende 
huisvesting voor ouderen zoals een Oudenhuis en een tweede Knarrenhof in Westergouwe. 
Ook vanuit het Gezond en Actief Leven Akkoord  is aandacht voor deze specifieke doelgroep.

32 VVD Gouda 27 Op dit moment strijden twee tachtig plussers om president te worden van de 
Verenigde Staten. Op voorhand iemand uitsluiten vanwege leeftijd sluit niet aan 
bij onze inclusieve en diverse stad en in de nota sociaal domein “Iedereen doet 
mee”. Op basis van welke criteria acht de gemeente ouderen niet geschikt om te 
werken en/of vrijwilliger te zijn (wat wij opmaken uit: ''Tegelĳkertĳd betekent 
deze ontwikkeling dat er minder mensen inzetbaar zĳn als werknemer of 
vrĳwilliger.'')?  

De gemeente Gouda stelt geen speciale voorwaarden aan vrijwilligers en sluit niemand uit van 
vrijwilligerswerk. De bedoeling van de door u genoemde zin was dat, gezien de 
bevolkingsopbouw, de groep ouderen groeit en de leeftijdsgroep daaronder kleiner is, 
waardoor er minder mensen beschikbaar zijn om te zorgen voor de oudere doelgroep bij het 
ouder worden. 

33 VVD Gouda 27 De pilot “Jongerenperspectief in Gouda” is gestart in 2023, tot wanneer konden 
jongeren zich aanmelden?

Het maximale aantal jongeren voor de pilot is nog niet bereikt. Jongeren kunnen zich dus nog 
steeds melden bij schuldhulpverlening van de gemeente. Daar wordt onderzocht of het 
jongerenperspectief passend is.

34 VVD Gouda 27 De pilot “Jongerenperspectief in Gouda” is gestart in 2023 en heeft een 
financiële dekking tot eind 2025. Als er een pilot wordt gestart met een 
einddatum, hoe kan het dan dat de trajecten die twee jaar zouden duren nog 
niet zijn afgerond?

De eerste jongeren zijn in mei 2023 gestart en de instroom is hierna geleidelijk doorgegaan, 
een traject duurt minimaal twee jaar. Naar verwachting lopen dus de eerste trajecten in juni 
2025 af. Hierna wordt nog een jaar nazorg verleend. De financiële dekking is opgeschoven 
omdat de pilot later is gestart en nog niet de maximale capaciteit van de trajecten is bereikt. 

35 VVD Gouda 27 In de Lokale Inclusie en Diversiteit Agenda staan meerdere onderwerpen die niet 
alleen voor 2024-2025 moeten gelden maar ook daarna. Er komt natuurlijk een 
nieuwe agenda met nieuw budget. Op welke objectieve gronden moet er extra 
budget worden vastgesteld voor structurele medewerker digitale 
toegankelijkheid (redactie) als dit volgt uit een Nederlandse wet terwijl 
structurele afspraken uit het VN-Verdrag Handicap geen extra budget nodig 
hebben? Bijvoorbeeld de fulltime communicatie- adviseur en projectleider die 
zich bezighoudt met duidelijke communicatie (pagina 20 van de LIDA).

Er is extra budget nodig omdat digitale toegankelijkheid meer capaciteit vraagt door 
ontwikkelingen binnen de wetgeving. De Wet Digitale Overheid en de Europese Web Content 
Accessibility Guideline (WCAG) worden regelmatig verscherpt en raken steeds omvangrijker. 
Door deze ontwikkelingen is het structureel extra capaciteit nodig om te kunnen blijven 
voldoen aan de Nederlandse en Europese wetgeving en om digitale toegankelijke 
dienstverlening te realiseren. Voor het project Direct Duidelijk geldt dat tijdelijk een extra 
impuls is gewenst. De inzet wordt vooralsnog gerealiseerd vanuit bestaande formatie met een 
kleine aanvulling vanuit het Inclusiebudget.
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36 VVD Gouda 28 In de programmabegroting 2024 is bijna 30 miljoen opgenomen voor 
Maatschappelĳke Voorzieningen Wester-Gouwe (pagina 88). Waarom staat hier 
dat er geen geld voor dit doel in de begroting is opgenomen?

Het bedrag in de begroting betreft de bouw van een wooncomplex gecombineerd met 
kindcentrum (school met opvang, buitensport en spelvoorzieningen inclusief 
parkeergelegenheid). Afhankelijk van de ontwikkeling van de wijk staat vanaf 2028 een 
welzijnsvoorziening gepland. Daarnaast is een investering nodig in de sociale basis, om het 
voorzieningenniveau op gelijke hoogte te brengen met de rest van de stad. Daarbij is 
budgettair wel voorzien in de locaties maar is de personele inzet daarbij niet voorzien.

37 VVD Gouda 28 Stichting Barka zie ik niet in de bijlage met subsidies. Kunt u hier een overzicht 
van geven? En daarbij ook graag een overzicht met daarin het verloop, dus 2020-
2025?

In 2023 en 2024 is stichting Barka ingezet middels een directe opdracht en niet met een 
subsidie. Vanaf 2025 is nog geen besluit genomen over de bekostiging van de inzet van 
stichting Barka. Mogelijk wordt dit regionaal/door de MH-gemeenten gezamenlijk 
gefinancierd.

38 VVD Gouda 28 We weten al een tijd dat juist kinderen die betrokken zijn bij complexe 
scheidingen in de jeugdzorg belanden. Hier is al vele malen over gesproken. Op 
welke objectieve gronden is besloten een plan te ontwikkelen zonder 
financiering?

De reden om een plan te ontwikkelen, is dat uit informatie van andere gemeenten met een 
dergelijke aanpak kan worden geconcludeerd dat hiermee de inzet van duurdere jeugdhulp op 
termijn mogelijk kan worden teruggedrongen. Op dit moment is het onderzoek naar een 
aanpak complexe scheidingen in een vergevorderd stadium en wordt er gekeken naar de 
financiële dekking om de aanpak complexe scheidingen te bewerkstelligen. 

39 VVD Gouda 29 Een van de indicatoren is: “Passende zorg en ondersteuning betaalbaar en 
beschikbaar houden voor Gouwenaars die dit het meest nodig hebben.”. Helaas 
is deze mooie combinatie niet altijd beschikbaar. Passende zorg is niet altijd 
betaalbaar, betaalbare zorg is niet altijd beschikbaar, en hoe bepaal je wie dit het 
meeste nodig hebben. Kunt u voor mij deze ‘tegenstellingen’ uitleggen en 
verklaren wat hier nu precies mee wordt bedoeld?

De gemeente Gouda biedt hulp aan de clienten die volgens de kaders van Wmo en jeugdwet 
zorgbehoevend zijn. Het kan zijn dat de best passende vorm van zorg ook direct de meest dure 
vorm van zorg is. Daarnaast zien we dat de druk op sommige vormen van zorg toeneemt en 
dat daardoor die vormen van zorg niet altijd meer op korte termijn beschikbaar is. Er zal altijd 
per hulpvraag gekeken wat de best passende vorm van zorg is, conform verordening en 
beleidsregels. 

40 VVD Gouda 30 In de tabel zie je dat de bedragen voor het sociaal domein al in de GR worden 
geplaats, die GR is er nog niet. Daar moet het hoogste orgaan van de stad nog 
over beslissen. Waarom is dit bij voorbaat al zo neergezet?

Momenteel loopt het voorbereidingstraject voor de GR en de bedragen reflecteren de 
werkzaamheden en taken voor de nieuwe GR.

41 VVD Gouda 30 In de tabel zie je de kosten voor WMO en Jeugd naar beneden gaan terwijl we 
met een vergrijzing te maken krijgen, jeugdzorg wordt ook nog niet minder. Hoe 
zijn deze bedragen berekend en hoe realistisch is deze toekomst?

Het gaat in de tabel niet over de kosten voor jeugdhulp en Wmo. De bedragen in de tabel op 
pagina 30 gaan over de bĳdrage voor de gemeenschappelĳke regeling Jeugd en Wmo Midden 
Holland. In 2025 en 2026 wordt de bijdrage verhoogd om de organisatie robuust te maken en 
aantal bestuurlĳke prioriteiten te realiseren, zoals verbinding met gemeenten, efficiënter 
samenwerken, basis op orde en het verkrĳgen van meer grip op grote geldstromen 
(zorgkosten). Voor 2026 staat het 'oude' bedrag geraamd. Het is de bedoeling dat bĳ de 
doorlichting van de organisatie in 2026 de structureel benodigde formatie voor de GR bepaald 
wordt passend bĳ de taakopgave. 

42 VVD Gouda 30 Inkoopplan en GR sociaal domein: het is logisch dat dit geld kost, maar is het niet 
ook logisch dat de activiteiten, die eerst decentraal werden uitgevoerd dan 
wegvallen? Kortom: waarom is regionaal werken duurder dan lokaal?

De bedragen van het inkoopplan staan los van het oprichten van een GR. Het inkoopplan 
betreft de nieuwe aanbesteding voor Jeugd(hulp) en Wmo waarin we verplicht zijn om reële 
inkooptarieven te hanteren. De stijging van de kosten voor de GR wordt voor een belangrijk 
deel veroorzaakt doordat de afgelopen jaren een groot deel incidenteel gedekt is, deze 
worden nu structureel gemaakt. Ook wanneer er geen nieuwe GR zou worden opgericht 
zouden deze kosten stijgen. Een klein deel wordt veroorzaakt door het inrichten van de 
nieuwe organisatie in de overgangsfase, deze extra kosten zijn tijdelijk voor 2 jaar.
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43 VVD Gouda 36 Wordt antisemitisme nog op enigerlijwijze meegenomen in de 
fenomeenanalyse?

Ja. Het college heeft in 2024 een uitgebreide fenomeenanalyse laten uitvoeren om nog beter 
te weten wat er in Gouda op dit vlak speelt. De reikwijdte hiervan is met de raad gedeeld in 
een memo d.d. 5 maart 2024. De uitkomsten van deze analyse zullen in september bekend 
worden en aan de raad worden gepresenteerd. 

44 VVD Gouda 36 Wordt klimaatextremisme nog op enigerlijwijze meegenomen in de 
fenomeenanalyse?

Ja. Milieu-extremisme maakt deel uit van de fenomeenanalyse. Zie verder antwoord op vraag 
43

45 VVD Gouda 36 Op welke wijze wordt beleid voor het tegengaan van straatintimidatie 
vormgegeven, daar dit niet is opgenomen in de kadernota?

Het college heeft uitvoering gegeven aan de motie over een tijdelijk meldpunt 
straatintimidatie en de Slim Melden app is hiervoor uitgebreid. Op gouda.nl is een pagina 
gemaakt over intimidatie op straat en bij welke organisaties intimidatie en discriminatie 
gemeld kan worden. Ook wordt verwezen naar o.a. Slachtofferhulp. 
Met het vaststellen van de Kadernota Integraal Veiligheidsbeleid 2024-2027 heeft de raad de 
strategische veiligheidsthema’s voor de komende 4 jaar bepaald. De Kadernota 2025 sluit 
hierbij aan. Zoals aangegeven in het raadsmemo van 22 augustus 2023 is het aantonen c.q. 
optreden tegen straatintimidatie (juridisch) moeilijk en vraagt het opschalen van de aanpak 
om extra capaciteit en middelen. 

46 Van der Mije 7 Bij punt 2 wordt uitbreiding areaal genoemd. Betekent dit dat in 2024 geen 
rekening is gehouden met deze uitbreiding? Hoeveel bedraagt dit voor 2025 en 
2024 

De areaaluitbreiding was onderdeel van de begrote opbrengst OZB woningen. Door de 
areaaluitbreiding jaarlijks apart te begroten, wordt rekening gehouden met de meeropbrengst. 
Wanneer de areaaluitbreiding niet afzonderlijk wordt meegenomen, haal je met meer 
objecten het begrote bedrag aan OZB op, maar met de extra kosten wordt geen rekening 
gehouden. Gevolg hiervan is dat je jaarlijks iets inteert op het begrote bedrag OZB.
Voor 2025 is de areaaluitbreiding begroot op € 100.000 voor 2024 zou het ca. € 75.000 zijn 
geweest.

47 Van der Mije 8 In de periode 2016 - 2022 is de omvang van de vaste activa nauwelijks gestegen. 
In die periode vallen ook schulden vrij. Hoeveel miljoen euro is in deze periode 
werkelijk geïnvesteerd? 

In het onderstaande overzicht zijn de werkelijke investeringen 2014- 2023 opgenomen:

2014 = 17 miljoen
2015 = 13 miljoen
2016 = 14 miljoen
2017 = 20 miljoen
2018 = 19 miljoen
2019 = 14 miljoen
2020 = 11 miljoen
2021 = 26 miljoen
2022 = 31 miljoen
2023 = 32 miljoen
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48 AI omvat vele verschijningsvormen, van een slimme Chatbot tot aan 
beslissingsondersteunende algoritmen. Het wegen van deze risico’s is dan ook geen eenmalige 
afweging maar een continu proces. Iedere inzet van AI kent dan ook zijn eigen afwegingskader.

Het college wil de risico's minimaliseren door een samenhangende benadering op 
verschillende niveaus: technisch, ethisch, sociaal en beleidsmatig: 
 •TransparanƟe en verantwoording: TransparanƟe in AI-systemen/ toegepaste algoritmen, 

vooral in besluitvormingsprocessen die impact hebben op inwoners en ondernemers. Dit 
omvat het begrijpen van hoe AI-algoritmen werken en hoe ze beslissingen nemen.
 •Ethiek en naleving van normen: Opstellen ethische richtlijnen op voor het ontwerp, de 

ontwikkeling en het gebruik van AI-systemen. AI-toepassingen moeten rekening houden met 
waarden zoals privacy, eerlijkheid, non-discriminatie, menselijke autonomie en 
betrouwbaarheid gebruikte informatie. Conformeren aan normen op gebied van Privacy (AVG) 
en Informatieveiligheid (BIO), NIS2, en de Europese AI-act. De organisatie wordt aangesloten 
op het landelijk algoritmeregister.
 •Veiligheid en beveiliging: Veiligheid en beveiliging van AI-systemen zijn belangrijk om te 

voorkomen dat ze worden gemanipuleerd of misbruikt voor schadelijke doeleinden. Hiervoor 
moeten risicoanalyses worden uitgevoerd op het gebied van informatiebeveiliging, privacy en 
ethiek alvorens AI bewust in te zetten.
 •Diversiteit en inclusie: Diversiteit en inclusie zijn belangrijk bij het (laten) ontwikkelen van AI 

om de representativiteit en generaliseerbaarheid van AI-modellen te verbeteren. Dit om 
vooringenomenheid en discriminatie in AI-systemen te verminderen.
 •Onderzoek en ontwikkeling: Investeren in onderzoek naar de ethische, sociale en technische 

implicaties van AI om beter te begrijpen hoe deze systemen kunnen worden toegepast op een 
manier die de menselijke waarden en belangen bevordert.
 •Opleiding en bewustwording: Vergroten van de bewustwording bij medewerkers over AI-

risico’s waarmee een meer verantwoorde en ethische benadering van AI wordt gestimuleerd. 
Door deze benaderingen te combineren en voortdurend te blijven evalueren en aanpassen, 
kunnen de risico's op het gebied van AI zoveel mogelijk worden beperkt en tegelijkertijd de 
voordelen gemaximaliseerd. De opgerichte ambtelijke AI-expertgroep is belast met het 
uitwerken van deze benadering.
Het toezicht op AI en algoritmen maakt onderdeel uit van het jaarlijks rapport van de 
Functionaris Gegevensbescherming. Ook wordt het gebruik van AI opgenomen in het nieuw op 
te stellen privacybeleid. De Raad wordt via deze wegen geïnformeerd over het gebruik van AI 
in de organisatie. Bij het invoeren van de AI-act wordt de organisatie, conform de AI-act, 
ingericht. Het instellen van een ethische commissie behoort dan tot een van de 
mogelijkheden.

(zie ook de beantwoording van de schriftelijke vragen dd. 14 mei 2024, dossiernummer 8230)

Wat gaat Gouda doen om de risico's van AI in kaart te brengen? En gaat deze 
risico analyse vooraf aan de inzet van AI? Wanneer kan de raad deze analyse 
verwachten? 

10Van der Mije
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49 Van der Mije 12 De jeugdwerkloosheid neemt toe ipv af. Wat is hier de reden voor? Landelijk is er een toename van jeugdwerkloosheid, voor een aanzienlijk deel heeft dit met de 
economische conjunctuur te maken.  De cijfers in Gouda liggen onder het landelijk 
gemiddelde, maar laten ook een kleine stijging zien. Die stijging heeft meerdere oorzaken. 
Als eerste heeft Gouda zich ingezet om er voor te zorgen dat jongeren die hulp nodig hebben, 
de hulp beter weten te vinden. Dat doet de gemeente samen met diverse organisaties en die 
samenwerking werpt zijn vruchten af. Dat zie je ook terug in de cijfers.  
Daarnaast is landelijk en ook in Gouda een toename te zien in complexe problematiek. 
Bijvoorbeeld lichamelijke of psychische aandoeningen of een combinatie hiervan. Dit is 
toegenomen sinds de coronacrisis. Deze jongeren kunnen niet direct aan het werk en vragen 
daarom, als tijdelijke oplossing, bijstand aan. Wat ook meespeelt is de wetswijziging in 2015 
waardoor de WSW in zijn geheel en deels de Wajong werden afgesloten. Als gevolg daarvan 
zijn meer jongeren met een arbeidsbeperking op de bijstand aangewezen. 

50 Van der Mije 13 Waarom zou de gemeente kiezen voor Transport, Logistiek & Distributie? 
Waarom niet bijvoorbeeld ICT of een andere bedrijfstak die minder beslag legt 
op kostbare ruimte? 

Vanuit het Goudse en regionale bedrijfsleven leeft een sterkte behoefte om het thema 
Transport, Logistiek & Distributie te koppelen aan de Human Capital Agenda. Daarnaast zijn er 
rondom dit thema maatschappelijke vraagstukken, zoals stadslogistiek, die vragen om 
innovatieve oplossingen. Door middel van innovatieve oplossingen beogen we juist slimmer 
om te gaan met de beperkte ruimte die er is. Technologie is overigens in algemene termen  al 
een speerpunt, gekoppeld aan zorg en bodemvraagstukken, evenals rond de Sterk 
Techniekonderwijs-coalitie.

51 Van der Mije 14 Wordt bij de subsidie van de Techniekwerkplaats vooral de nadruk gelegd op de 
energietransitie?

Met de Techniekwerkplaats willen we kinderen al vroeg enthousiasmeren voor techniek en 
technologie. In de lessen komen onder andere verschillende natuurkundige principes, 
technische inzichten en gebruik van materialen en gereedschappen aan bod. Het gaat dus om 
techniek en technologie in de brede zin van het woord. Energie is een prioritair thema in het 
Centrum voor Innovatief Vakmanschap Smart Technologie. 

52 Van der Mije 18 Wanneer kan de raad het duurzaamheidsplan verwachten? Naar verwachting zal het duurzaamheidsplan eind Q4 gereed zijn. Wanneer gereed, zal deze 
naar de raad worden verzonden.

53 Van der Mije 18 Met welke bijdrage (in euro's) van het Rijk wordt in 2025 en 2026 rekening 
gehouden op gebied van energie en klimaat?   

 De tegemoetkoming in de uitvoeringskosten voor klimaat en energie (CDOKE-regeling) 
bedraagt voor 2025 € 1.293.357. Voor de jaren t/m 2030 is toegezegd dat de gemeenten een 
vergoeding krijgen. De hoogte hiervan is nog niet bekend.

54 Van der Mije 19 Kan uitgelegd worden hoe de kwetsbaarheid van de stad door 
klimaatverandering gemeten wordt door een stadspeiling. 

In de stadspeiling worden vragen gesteld over wateroverlast, hittestress, de genomen 
klimaatadaptieve maatregelen en of inwoners maatregelen zouden willen uitvoeren. De 
beantwoording geeft een beeld van de kwetsbaarheid van de stad. Uiteraard is de stadspeiling 
niet de enige informatiebron om de kwetsbaarheid van de stad voor klimaatverandering in 
kaart te brengen.

55 Van der Mije 30 In de jaarstukken over 2023 wordt bijna 1,4 miljoen extra aan overhead geboekt. 
Waarom zou 880 Keuro voldoende zijn? 

Uitgangspunt is dat € 1.400 K het verschil is tussen begroting en realisatie. De kosten van de 
RWO die in de jaarrekening en analyse verwerkt zijn hebbben niet alleen betrekkking op 
Gouda maar ook op Zuidplas, Krimpenerwaard etc. Hier staat natuurlijk wel een bijdrage en 
een onttrekking reserve tegenover. Het bedrag ad € 880K dat hier gevraagd wordt heeft alleen 
betrekking  op de bijdrage die Gouda moet leveren.
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56 Van der Mije 39 Wat zijn de concrete doelen die de Regio Midden Holland gaat realiseren? Zie (het gesprek over) het amendement d.d.12 juni 2024, waarin de raad aan de regio vraagt 
om uiterlijk eind 2024 inzage te krijgen in de prioriteiten en de beoogde inzet. Dit vergt nog 
regionale afstemming. Vooruitlopend daarop: de regio is hard aan het groeien, van 250.000 
naar 300.000 inwoners. Dat vraagt voldoende woningen, goede bereikbaarheid en voldoende 
banen. Zonder de regio is dat niet te realiseren.

57 D66 6 Startnotitie burgerparticipatie zorgt in 2026 voor een daling van het resultaat 
onder de afgesproken 500K. Was dat ten tijde van de besluitvorming bekend?

Het meerjarig begrotingsperspectief wordt bij de P&C documenten kadernota en begroting 
integraal opgesteld en beoordeeld. Dit is onderhevig aan veel factoren, waaronder de 
circulaires van het rijk. Om die reden kan niet bij een specifiek besluit één op één gesteld 
worden dat er sprake is van een daling onder bepaalde bedragen.

58 D66 7 Voor de begroting van 2025 worden een aantal uitgangspunten voorgesteld. Op 
welke manier is men hiertoe gekomen? 

Het meerjarig begrotingsperspectief wordt bij de P&C documenten kadernota en begroting 
integraal opgesteld en beoordeeld. Dit is onderhevig aan veel factoren, waaronder de 
circulaires van het rijk. Om die reden kan niet bij een specifiek besluit één op één gesteld 
worden dat er sprake is van een daling onder bepaalde bedragen.

59 D66 9 Zijn er scenario-analyses uitgevoerd voor verschillende mogelijkheden van de 
Rijksbijdragen? (Zie ook jaarrekening p. 43) 

Nee. We houden rekening met de voor ons bekende bedragen. In 2024 is bij de begroting wel 
een stelpost schommelingen Rijksuitkeringen opgenomen vanwege de risico's die we toen 
zagen. Deze zetten we nu in gezien de uitkomsten van de Meicirculaire 2024.

60 D66 13 Onderwijshuisvesting als wettelijke taak. Betekent dit altijd financiering en 
investering door de gemeente, of is financiering door schoolbesturen en 
garantstelling door gemeente een wettelijk toegestane optie?

Financiering door schoolbesturen met een garantstelling van de gemeente is wettelijk 
toegestaan. Daarbij blijven de kapitaallasten voor de gemeente. De effecten van deze vorm 
van financieren voor de financiële situatie voor de stad Gouda dient nader onderzocht te 
worden. Zo zou  een situatie kunnen ontstaan dat kapitaalkrachtigere schoolbesturen sterker 
in positie komen dan minder kapitaalkrachtige besturen - een risico vanuit gelijke kansen-
perspectief. 

62 D66 27  Jongerenperspectief Fonds: Naar verwachting is DAN wel voldoende informatie 
beschikbaar om het resultaat van de aanpak zichtbaar te maken. Wat wordt er 
bedoeld met ‘dan’, kan dat gespecificeerd worden? 

Eind 2025 loopt de tijdelijke financiering voor de pilot af. Op dat moment is voldoende 
informatie over de resultaten van de aanpak, ook al zijn dan nog niet alle trajecten afgerond. 
De gemeenteraad wordt in het najaar 2024 geïnformeerd over de eerste resultaten van de 
pilot.

63 D66 27 en 28 Binnen het sociaal domein, maar ook bij andere programma's zijn er nog 
behoorlijk wat onderwerpen die danwel onderzocht moeten worden danwel 
moeten worden afgewogen. Hoe wordt de raad hierin meegenomen?

Voor het sociaal domein geldt dat de raad ieder kwartaal via de raadsmemo sociaal domein op 
de hoogte wordt gehouden. Daarnaast volgt in het najaar de rapportage sociaal domein 
(jaarlijks op hetzelfde moment als de tweede bestuursrapportage). Tot slot zijn er nog de 
reguliere P&C documenten waarin de raad wordt geinformeerd over de voortgang en 
afwegingen. 
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64 D66 32 Verdrag van Faro, wat moeten hier concreet nog voor doen? En wat is de 
verhouding tussen dit verdrag en art. 150 van de Gemeentewet? 

Nederland heeft in 2024 het Verdrag van Faro ondertekend, waarna het ratificatieproces is 
gestart. Het Uitvoeringsprogramma Faro wordt door de Rijksdienst voor het Cultureel Erfgoed 
vertaald naar een landelijk uitvoeringsrogramma. Voor de periode 2023-2025 is € 6 miljoen 
beschikbaar. De gemeentelijke beleidsvorming van de gemeente Gouda van het Verdrag van 
Faro is echter nog niet opgepakt, maar het is zeer zeker de bedoeling dat wel te gaan doen, 
zodat ook meer invulling kan worden gegeven aan de sociale betekenis van en participatie 
rond erfgoed. Verder, de provincie Zuid-Holland is in kader van Verdrag van Faro een 
provinciaal Faro-kastelenproject gestart met archeologische verenigingen/vrijwilligers.  Hier 
zijn na een aantal bijeenkomsten de gemeentelijk archeoloog en de Archeologische Vereniging 
Golda bij betrokken. De bedoeling is om binnen dit project de twee bekende kasteelterreinen 
in Gouda (de motte Molenwerf, het kasteel aan De Punt-Houtmanplantsoen) als projecten op 
te gaan pakken. De Archeologische Vereniging Golda gaat in samenwerking met de gemeente 
Gouda oud-onderzoek door hen uitgevoerd uitwerken. Hierover hebben gesprekken 
plaatsgevonden en zullen de eerste werkzaamheden in 2024 gaan starten. Tevens is een 
interessant onderzoek verricht naar erfgoedgemeenschappen in Gouda.

65 D66 36 Wordt bij preventie gebruik gemaakt van de bewezen succesvolle methodes die 
zijn opgenomen in de database van het Nederlands Jeugdinstituut? Zo nee, 
waarom niet?

Ja. Vanuit het ministerie Justitie en Veiligheid is een aantal effectief bewezen interventies 
aangedragen. Een aantal van deze interventies is opgenomen in de database van het 
Nederlands Jeugdinstituut. Bij inzet van preventieve interventies maken we hier gebruik van, 
bijvoorbeeld het programma ‘Alleen jij bepaalt wie je bent’.

66 D66 39 De op diverse onderdelen gebruikte term: "nader af te wegen" betreft een 
opsomming van ambities. Daar tegenover staan geen "nader af te wegen" 
mogelijkheden van bezuiniging, die (vooral gezien het perspectief in 2026) 
noodzakelijk zal zijn voor de bekostiging van deze ambities. op welke termijn 
kunnen we die afweging door het college verwachten? Uitzondering is de op 
deze pagina gebruikte terminologie, waarbij reeds gehint wordt op dekking 
zoeken binnen de begroting. Klopt het dat er een verschil is in 
dekkingsmogelijkheden tussen de verschillende programma's, of is alleen de 
terminologie verschillend?

Zoals in de kadernota aangekondigd worden deze zaken nader afgewogen richting de 
begroting. Bij RMH is aangegeven dat dekking wordt gezocht binnen de begroting . Dit is 
conform het raadsvoorstel dat recent behandeld is.

67 D66 48 en 49 Op p.6 wordt aangegeven dat de wijzigingen t/m 10/4/24 zijn opgenomen. 
Waarom is de € 960K voor afvalcontainers (22/5/24) in het overzicht opgenomen 
en ingeboekt?

Dit raadsvoorstel (22/05/2024) staat niet in het financieel perspectief, omdat de afschrijving- 
en rentelasten worden gedekt uit de afvalstoffenheffing. Derhalve wordt op pagina 6 
gesproken dat de wijzigingen t/m raadsbesluiten van 10/04/2024 zijn verwerkt. 
De investering is wel opgenomen in het CIP, omdat het onderdeel uitmaakt van het 
concerninvesteringsplan.

68 D66 50 Waarom is in de tabel de weerstandsratio van het jaar 2028 n.v.t? De jaarschijf 2028 was ten tijde van de begroting 2024 met meerjarenraming + 3 jaar (2025-
2027) nog niet beschikbaar. De jaarschijf komt in de begroting 2025 wel beschikbaar, met de 
meerjarenraming 2026 - 2028.

69 CDA 10 Onder 'Kunstmatige intelligentie': kan alvast een doorkijk worden gegeven op de 
manier waarop voor Gouda zowel de innovatieve kansen van AI als de ethische 
en juridische vragen kunnen worden geborgd?

In de organisatie is er een AI – expertgroep opgericht. Deze groep volgt de ontwikkelingen 
binnen AI én dient als klankbord voor afdelingen en teams die aan de slag willen met AI. Op 
die manier houden we zicht op initiatieven en kunnen we ook een goede risico afweging 
maken. Het college wil de risico’s minimaliseren door een samenhangende benadering op 
verschillende niveaus: technisch, ethisch, sociaal en beleidsmatig. Zie voor een verdere 
detailuitwerking de beantwoording van vraag 48.
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70 CDA 12 Nav het blijvend inzetten op het terugdringen van laaggeletterdheid: hoe wordt 
hierbij omgegaan met en rekening gehouden met een steeds grotere groep 
inwoners die primair gericht zijn op visuele communicatie en niet op schriftelijke 
communicatie?

In onze communicatie zetten we (waar mogelijk) film, foto, infographics en animaties centraal, 
waarbij taal het beeld ondersteunt. Helder taalgebruik op B1-niveau geldt voor alle 
communicatie-uitingen die door of namens de gemeente Gouda voor inwoners en bedrijven 
naar buiten gaan. De gemeente garandeert een moderne, toegankelijke en begrijpelijke 
website met een voorlees-tool voor blinden en slechtzienden. Op dit moment loopt een pilot 
met een eigen videograaf en een expert Duidelijke Taal. Deze laatste helpt medewerkers van 
de gemeente Gouda, gevraagd en ongevraagd, om direct duidelijk te communiceren, zodat de 
ontvanger onze boodschap begrijpt.

61 D66 13 Vastgoedmanagement sportgebouwen: wordt hierbij ook het advies van de 
Goudse Sportraad mbt gebouwen en terreinen die eigendom van verenigingen 
zelf zijn meegenomen?

In dit kader gaat het alleen om het bij de gemeente in eigendom zijnde sportvastgoed. Voor 
gebouwen en terreinen die in eigendom zijn van verenigingen zetten we ons op een andere 
manier in, bijvoorbeeld met de subsidieregeling Investering Sportgebouwen.

71 CDA 13 Onder 'Onderwijshuisvesting': in hoeverre wordt er in de planvorming rekening 
gehouden met waarschijnlijke toekomstige clustering van onderwijsgebouwen, 
bijvoorbeeld door demografische krimp? Kan hier een nadere toelichting op 
worden gegeven voor de toekomstige tranches?

Op basis van de leerlingprognoses is de verwachting dat er op langere termijn (15 jaar) slechts 
beperkte krimp zal plaatsvinden. In de wijken waar dit speelt, wordt er bij de clustering van 
scholen hiermee al rekening gehouden in de planvorming voor de uitvoeringsplannen IHP. 
Iedere twee jaar worden de leerlingprognoses herijkt. Op dit moment loopt een 
actualisatieronde ten behoeve van de planvorming IHP2. In de uitgangspunten IHP2, zoals 
vastgesteld in de raad, is inzet op clustering een belangrijk aspect.

72 CDA 13 Onder 'Versterken vastgoedmanagement sport- en onderwijshuisvesting': 
aangegeven wordt dat versterking nodig is. Kan hier nadere toelichting bij 
gegeven worden, welke versterking is er precies nodig en voor hoe lang? 
Hetzelfde geldt voor de aangeven behoefte aan versterking voor het onderdeel 
onderwijshuisvesting.

Bij diverse sportgebouwen moet renovatie of groot onderhoud uitgevoerd worden. Dit is deels  
een verantwoordelijkheid van Sport.Gouda en deels van de gemeente. Een nauwere 
samenwerking en afstemming over de inzet van middelen is daarom nodig. In de scholenscan 
(Hevo 2017) is naar voren gekomen dat veel schoolgebouwen zijn verouderd en komende 10 
tot 20 jaar moeten worden vervangen, gerenoveerd en verduurzaamd. Dit vraagt veel overleg 
en afstemming met schoolbesturen over prioritering, wensen en mogelijkheden. Daarnaast is 
de verwachting dat in toenemende mate aanspraak  gemaakt zal worden op (vergoeding van) 
incidentele onderhoudsmaateregelen. Hiervoor is naar verwachting extra capaciteit nodig.

73 CDA 17 en 18 Onder ambitie: de ambitie in het bestuursakkoord is 2040 CO2-neutraal. 
a) In hoeverre is die ambitie nog realiseerbaar gelet op de toekomstige financiële 
uitdagingen? Ook gelet op wat op pagina 18 staat: 'De energiestransitie vormt 
eveneens een uitdaging voor de arbeidsmarkt. Ook in Gouda, mede door de 
ambitie om in 2040 CO2-neutraal te zijn'. 
b) Is dat probleem minder wanneer de ambitie zou opschuiven naar 2045 of 
2050?

De Raad voor het Openbaar Bestuur (ROB)  heeft becijferd dat de uitvoeringskosten voor 
lokaal klimaat- en energiebeleid bijna 40%  hoger uitvallen dan in 2020 verwacht. Op dit 
moment wordt gewerkt aan het duurzaamheidsplan. Waar bekend, zullen financiële effecten 
daarbij in kaart worden gebracht. Het doel Gouda CO2-neutraal in 2040 vraagt om extra 
inspanningen en het eerder beschikbaar hebben van financiële (rijks)middelen. De komende 
jaren zal met de ter handneming van het duurzaamheidsplan duidelijk worden wat de 
bestaande inzet oplevert en wat er nodig is om de doelstellingen wel te halen.

74 CDA 22 Onder mobiliteit en verkeer: 'De uitvoering van de eerste tranche van het 
verkeerscirculatieplan vraagt meer middelen, waarbij de extra toegekende 
subsidies niet alle kosten kunnen dragen'. Kan een nadere toelichting gegeven 
worden hoe dit tegengegaan kan worden, bijvoorbeeld door het VCP te 
temporiseren of door de ambities naar beneden bij te stellen?

Het is mogelijk om een deel van de projecten uit te stellen naar de tweede tranche, maar aan 
een groot deel van de projecten zit een subsidie gekoppeld of projecten zijn 
randvoorwaardelijk voor de uitvoering van andere projecten.  De effecten van de uitgevoerde 
projecten worden pas in de loop van de jaren zichtbaar. Dan is te bepalen of er minder of 
meer maatregelen nodig zijn om de ambities te bereiken.
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75 CDA 28 Nav het budget jeugdzorg: in hoeverre wordt er voor beheersing van de kosten 
ook gekeken naar ervaringen vanuit andere regio's, zoals die van de regio 
Rijnmond, waar begin dit jaar een participatief traject is geweest tussen 
gemeenten, gemeenschappelijke regeling jeugdhulp en diverse 
jeugdzorgaanbieders; waarbij een groot aantal maatregelen naar voren is 
gekomen om de kosten te beheersen? 

De gemeente Gouda werkt nauw samen met de regio Midden-Holland en Hollands-Midden. 
Daarnaast wordt er binnen diverse bovenregionale netwerkgroepen informatie uitgewisseld 
per thema, bijvoorbeeld op het onderwerp complexe scheidingen (naar voorbeeld van de 
gemeente Zwolle). Er is dus veel aandacht voor het leren van andere gemeenten en het 
verkennen van de best-practices van andere gemeenten.

76 CDA 28 Met welke concrete plannen wordt bewustwording bij ouderen gestimuleerd om 
langer prettig en veilig thuis te wonen?

Deze actie is nog in ontwikkeling in samenwerking met de Goudse Cliëntenraad, SPORT.Gouda, 
woningcorporaties en anderen. Vanuit het GALA is veel aandacht voor onder andere 
valpreventie. 

77 CDA 32 Onder 'Relatie sport en Gezond en Actief Leven Akkoord (GALA): kan nader 
toegelicht worden met concrete voorbeelden hoe sport steeds meer verbinding 
krijgt met andere gemeentelijke beleidsthema's.

Behalve dat sport deel uitmaakt van het GALA programmateam (met ook gezondheid-, 
ouderen- en jongerenbeleid) zijn er ook andere voorbeelden. Sport werkt nauw samen met 
Beheer Openbare Ruimte: als er speelplekken gerenoveerd worden, wordt tegenwoordig 
standaard gekeken welke sportieve upgrades daar kunnen worden gedaan. Er is onder andere 
ook samenwerking met cultuur (omdat beide beleidsvelden deel uitmaken van het 
Leefstijlakkoord, vanwege urban sports en bij de cultuurinnovatieregeling) en met veiligheid 
(bijvoorbeeld bij de totstandkoming van het Cruyff Court in Oosterwei).

78 CDA 32 Onder 'Sportverenigingen en andere vrijwilligersorganisaties onder druk': kan 
nader ingegaan worden op de hulpvragen van verenigingen, bijvoorbeeld aan de 
hand van concrete voorbeelden?

Hulpvragen liggen vooral op beleidsniveau, het versterken van de bestuurlijke kracht, het 
structureel werven en behouden van voldoende vrijwilligers & kader en het optimaliseren van 
de accommodatie. ook is er een toenmende behoefte aan ondersteuning bij 
verduurzamingsmogelijkheden, het creëren van een veilig sportklimaat en het begeleiden van 
trainers en ander kader.Veel verenigingen hebben last van de toegenomen energiekosten, 
maar daar is tot nu toe voldoende ondersteuning op geweest. In de Rapportage Vitaliteitsscan 
op de site van SPORT•GOUDA is uitgebreidere informatie te vinden over de uitdagingen die bij 
verenigingen spelen. 

79 CDA 35 Idem als bij de jaarrekening 2023 (pagina 9 en 50): De daling van het aantal 
woninginbraken is in 2023 doorgezet. 'Dit resultaat moet structureel 
vastgehouden worden'. Begin dit jaar waren er in de media meldingen van een 
toename van het aantal woninginbraken. Hoe zijn de cijfers voor de eerste 
maanden van 2024, klopt het dat het aantal woninginbraken dit jaar weer 
toeneemt? Zo ja, kan dan nader worden ingegaan welke maatregelen er 
getroffen worden om de daling van voorgaande jaren toch door te zetten?

Van januari tot en met mei 2024 zijn er in Gouda 43 inbraken gepleegd. Dit zijn er negen meer 
dan in dezelfde periode in 2023. Dit komt door de toename van het aantal inbraken in januari. 
Na de maand januari is het aantal inbraken per maand vergelijkbaar met vorig jaar. De aanpak 
van de woninginbraken is nog altijd een prioriteit in ons veiligheidsbeleid. Het aantal inbraken 
is de afgelopen jaren sterk gedaald, maar elke inbraak is er één te veel. Onze inzet wordt 
omschreven in het IVB Actieplan 2024. 

80 CDA 36 (Zie ook de vraag bij de jaarrekening op pagina 51, onder doelstelling 5) Onder 
fenomeenanalyse: welke concrete fenomenen worden hierbij geanalyseerd en 
wordt hierbij ook gekeken naar opkomend linksextremisme, zoals Extinction 
Rebellion (XR Gouda)?

Ja, zie verder het antwoord op vraag 43
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81 CDA 36 Onder bestendigen inzet op jeugdcriminaliteit en -overlast: geldt de landelijke 
trend dat het steeds vaker om zeer jonge jeugd gaat ook voor Gouda? Zo ja, kan 
dan een nadere toelichting worden gegeven over de omvang van dit probleem 
voor Gouda, de spreiding over de stad en de maatregelen die preventief en 
repressief worden ingezet?

Ja, deze landelijke trend geldt ook voor Gouda.  Gouda heeft door haar ligging een 
centrumfunctie voor omliggende gemeenten. Er zijn verhoudingsgewijs veel middelbare 
scholen in Gouda, ruim 9000 jongeren op het VO. De stad kent al tientallen jaren een uitdaging 
op het gebied van jeugdoverlast en jeugdcriminaliteit. Meest recentelijk, begin 2024, valt op 
dat er een groep in de leeftijd 11 tot 14 jaar gedrag vertoont dat zorgen baart. De zeer 
jeugdige leeftijd in combinatie met de kenmerken van de betreffende wijken en buurten 
maakt deze groep jonge aanwas kwetsbaar en inzet van passende interventies de komende 
jaren noodzakelijk. Dat deze jeugdgroep onderling bekenden zijn van de iets oudere meer 
gewelddadige groep (14 – 18 jarigen), is reden voor zorg. Samen met de politie en andere 
partners wordt bezien of er aanleiding is om repressieve maatregelen te treffen (oa PGA-
aanpak, groepsaanpak etc). Met de inzet van subsidie vanuit Preventie met Gezag zal het 
college het jongerenwerk intensiveren, met name voor de doelgroep risicojeugd en jongeren 
die de meeste overlast binnen de stad veroorzaken. Met deze extra investering wordt een 
impuls gegevens aan het preventieve, algemene jongerenwerk en het online jongerenwerk.
Daarnaast wil het college inzetten op de aanpak van schoolveiligheid in brede zin. Hierbij 
wordt geïnvesteerd in de aanpak van verschillende veiligheidsthema’s op scholen, onder 
andere drugscriminaliteit, sexting, bedreiging, intimidatie en het toenemend geweld. De 
doelgroep betreft scholen in het voortgezet onderwijs, maar ook het primair onderwijs, met 
name docenten en leerlingen in groepen 7 en 8. 

82 CDA 42 Onder het kopje dienstverlening: hoe komt het dat er voor de doorontwikkeling 
van inhuur naar vaste inzet meer financiële middelen nodig zijn?

De budgetten voor personele kosten voor Dienstverlening waren de afgelopen jaren 
ontoereikend en niet realistisch en zijn jarenlang met bestuursrapportages opgehoogd. Sinds 
2021 is de Goudse organisatie met 32 % gegroeid. De afdeling Dienstverlening is in omvang 
niet meegegroeid. Gelet op de huidige gewenste kwaliteit van dienstverlening en de wettelijke 
taken wordt reeds jaren het budget fors overschreden. Met de (niet primair begrote) 
inhuurmiddelen werd onder meer structureel werk van het KCC en Burgerzaken bemenst. Het 
gaat gemiddeld om € 500.000 extra per jaar. In 2023 bedroeg het € 775.000 en in 1e 
bestuurrapportage 2024 € 595.000. Daarom wordt een eerste herstelslag van het budget 
voorgesteld. Het nu formaliseren van een deel van dit jaarlijks tekort is onvermijdelijk. Komend 
jaar wordt, met behulp van deze structurele middelen, een stap gezet van inhuur naar vaste 
inzet voor structurele taken.  

83 GV 7  Uitgangspunten voor de begroting 2025: Bij punt 9 wordt verwezen naar de 
toegestane prijsindexatie van11,1 procent voor beloning werknemers op basis 
van de FInanciele kaderstelling gemeenschappelijke regelingen. Hoe en door wie 
is dit percentage vastgesteld en waarom betreft het zo’n hoog percentage

Dit is vastgesteld door de bestuurlijke werkgroep van de Financiele kaderstelling 
gemeenschappelijke regelingen (FKGR). Het percentage is zo hoog, omdat hierin ook de 
inflatiecorrectie van 2022 is verwerkt. Deze grote indexatie/ inhaalslag hebben we als 
gemeente vorig jaar in de begroting 2024 verwerkt. Dit was toen niet in het indexcijfer van de 
FKGR opgenomen.

84 GV 8 Op deze pagina wordt gesproken over een gezonde solvabiliteit. Een percentage 
van 20 procent wordt beschouwd als ondergrens (minimaal). Wat wordt als een 
gezonde solvabiliteit beschouwd?

20% of hoger.

85 GV 8 ‘Er liggen nieuwe investeringsplannen, die nodig zĳn om de (noodzakelĳke) 
uitdagingen in de stad mogelĳk te maken’ : Welke investeringsplannen zijn 
noodzakelijk? 

Om de noodzakelijkheid af te wegen wordt er een kader voorgesteld. Hierin zijn wettelijke 
taken en het voorkomen van achterstallig onderhoud prioriteit. 

86 GV 8 Hoe zijn de verschillende tranches van het VCP in de tijd gepland, waaruit 
bestaan de tranches en welke investeringen zijn hierin per tranche voorzien?

Bij het vaststellen van het VCP in 2021 heeft de raad ook het uitvoeringsplan VCP vastgesteld, 
met hierin de projecten en investeringen per tranche. In 2025 is de eerste evaluatie voorzien 
om de projecten per tranche kritisch te bekijken.
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87 GV 13 Onderwĳshuisvesting ‘De breed gedragen wens om te versnellen, zoals ook blĳkt 
uit de evaluatie van de 1e tranche, schuurt met de aanwezige 
investeringsruimte’ : Hoe breed gedragen is de  wens om te versnellen? Waarom 
is het wenselijk om te versnellen?

Zie hierover de eerder in de raad besproken evaluatie en het raadsvoorstel over de 
uitgangspunten voor IHP2. De achterstanden in de onderwijshuisvestingsopgave is ook nu 
IHP1 op stoom is nog altijd groot. 

88 GV 16 Terugdringen Jeugdwerkloosheid door sluitende aanpak : Wat wordt bedoeld 
met een sluitende aanpak? Wat gaat hier concreet aan gedaan worden?

Met de sluitende aanpak jeugdwerkloosheid zetten gemeenten, scholen en andere partners 
zich in om jongeren te ondersteunen naar vervolgonderwijs of werk. Hiervoor zijn middelen 
beschikbaar gesteld aan gemeenten (binnen de regionale samenwerking in de 
arbeidsmarktregio) en aan het onderwijs (vso, praktijkonderwijs en mbo). Met de middelen 
wordt ondersteuning geboden aan jongeren in een kwetsbare positie tijdens de 
schoolloopbaan, tijdens de overgangsfase (naar vervolgonderwijs of werk) en nadat ze van 
school af zijn.
Concreten voorbeelden zijn: het project jongeren buiten beeld, de matchtafel, school @ work, 
Llokaal Expeditie. Ook zijn er diverse regionale samenwerkingen en samenwerkingsverbanden.

89 GV 17 ‘De ambitie is om Gouda duurzaam door te geven aan de volgende generaties. 
Gouda wil in 2040 CO2-neutraal zĳn en in 2050 moet de leefomgeving bestand 
zĳn tegen klimaatveranderingen” : Hoe realistisch is het om Gouda in 20240 CO2-
neutraal te zijn? Zijn deze doelen al aangepast (denk aan netcongestie en 
nauwelijks nog enig resultaat van verduurzaming van de sociale huurwoningen?)

Op dit moment wordt gewerkt aan het opstellen van het duurzaamheidsplan. Deze is naar 
verwachting eind 4e kwartaal gereed. Het doel Gouda CO2-neutraal in 2040 vraagt om extra 
inspanningen en het eerder beschikbaar hebben van financiële (rijks)middelen. De komende 
jaren zal met de ter handneming van het duurzaamheidsplan duidelijk worden wat de 
bestaande inzet oplevert en wat er nodig is om de doelstellingen te halen.

90 GV 17 ‘en in 2050 moet de leefomgeving bestand zĳn tegen klimaatveranderingen’ : In 
2050 is de verwachting  dat de zeespiegelstijging in Nederland tot 2050 met 15 
tot 45 centimeter kan oplopen (bron unie van waterschappen), wat voor 
consequenties heeft dit voor bijvoorbeeld Westergouwe?  

Voor gemeente Gouda heeft dit niet direct gevolgen. De waterschappen beschermen 
Nederland tegen overstromingen dus zij zijn verantwoordelijk voor de te nemen maatregelen. 

91 GV 17 ‘Extra impuls geven aan het verduurzamen van huizen en gebouwen om zoveel 
mogelĳk energie te besparen. Het ontzorgen van inwoners en bedrĳven en de 
opwek van duurzame energie stimuleren”: Op welke manier draagt de gemeente 
hieraan bij? 

Met de uitvoering van het Goudse Isolatieprogramma (GIP) worden bewoners gestimuleerd en 
ondersteunt in het verduurzamen van hun woning. Via bijvoorbeeld de duurzame markt en de 
energiecoaches kunnen bewoners informatie krijgen. De gemeente ondersteunt met een 
subsidieregeling collectieve bewoners- en bedrijveninitiatieven die zich richten op isoleren 
en/of aardgasvrij maken. Met kleine maatregelen worden huurders ondersteunt om energie te 
besparen. Het duurzaamheidsfonds maakt individuele maatregelen voor bedrijven en 
maatschappelijke organisatie betaalbaar. Het stimuleren van duurzame opwek gebeurt door 
de uitvoering van de afspraken die zijn vastgelegd in de REgionale Energiestrategie (RES). Zo is 
er bijvoorbeeld een Servicepunt Energietransitie Bedrijven opgericht om ondernemers in 
Midden-Holland te ondersteunen bij verduurzaming en realiseren van zon op dak. Zie voor een 
uitgebreid verslag van de werkzaamheden van de gemeente de Voortgangsrapportage 
energietransitie die 2 juli naar de raad wordt verzonden.

92 GV 17 ‘De gemeente geeft zelf het goede voorbeeld. In 2030 is tenminste 55% van het 
gemeentelĳk vastgoed verduurzaamd. In 2030 is tenminste 55% CO-2 
gereduceerd’ : In 2030 is het streven om 55 % CO2 gereduceerd van het 
gemeentelijk vastgoed te krijgen, tegen welke prijs gaat dit? Is het doel niet 
sneller haalbaar tegen minder kosten door bijvoorbeeld het sociale woning bezit 
in Gouda versneld te isoleren en te verduurzamen?

De raad heeft in februari jl. de routekaart verduurzaming gemeente gemeentelijk vastgoed 
vastgesteld en het daarmee gemoeide krediet beschikbaar gesteld. De routekaart geeft inzicht 
in de ambities, investering, aanpak, fasering en planning. Hiemee geeft de gemeente invulling 
aan haar verantwoordelijkheid om haar eigen vastgoed te verduurzamen. De gemeente 
verwacht dat ook de woningbouwcorporaties hun verantwoordelijk nemen. 

93 GV 21 “De norm is betaalbaar bouwen’ : Tot  welk bedrag moeten we als betaalbaar 
kenmerken? 

We houden de landelijke grens voor betaalbaar aan; dat is sociale huur + middenhuur + koop 
tot € 390.000 (peiljaar 2024).
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94 GV 21 ‘Uitvoeren van het Verkeerscirculatieplan’ Op welke manier draagt dit plan bij 
aan doorstroming en bereikbaarheid van het gemotoriseerd verkeer en het 
veiligheidsgevoel voor de voetgangers en fietsers?  (Denk hierbij aan het 
verdwijnen van fietspaden waardoor fietsers tussen het gemotoriseerd verkeer 
moeten rijden)

Met het VCP wordt de economische bereikbaarheid verbeterd door de randwegen beter te 
laten doorstromen, en vanuit daar inprikkers in de woongebieden te maken. De andere wegen 
worden voor het autoverkeer doorwaadbaar. Men kan hier met lagere snelheid (30 ipv 50 
km/u) langs rijden, maar de fietser en voetganger heeft hier prioriteit, ook bij de kruisingen. 
Overgedimensioneerde 50 km/u wegen, zoals de Wilhelmina van Pruisenlaan, krijgen een 
inrichting als 30 km/u weg, waarbij de fietspaden verdwijnen. De zogenaamde grijze wegen, 
zoals de KW-weg, Fluwelensingel, Blekerssingel, Reigerstraat, Plaswijckweg etc, worden 
gebiedsontsluitingswegen met een maximum snelheid van 30 km/u. Op deze grijze wegen 
rijden fietsers al grotendeels op de rijbaan, omdat er geen ruimte is voor vrijliggende 
fietspaden.

95 GV 21 ‘En de komst van een distributiehub’ : Wanneer komt er een distributiehub? Er kan helaas nog antwoord worden gegeven over een concreet tijdspad. 

96 GV 22 ‘voor het inregelen van de toewĳzing van urgenties’ : Op welke manier is er 
voorzien in extra woningen voor statushouders en vluchtelingen die moeten 
doorstromen van het door het COA te beschikking gestelde opvangplekken? 
Worden er extra (grote) woningen gebouwd?   

Het inregelen van de toewijzing van de urgenties heeft te maken met teruggave van het 
mandaat door woningcorporaties. Dit betekent dat het proces van urgentieverlening door de 
gemeente wordt uitgevoerd. In dat proces is het toevoegen van (extra) woningen voor 
specifieke doelgroepen geen onderdeel. Los van het urgentieverleningsproces wordt er wel 
ingezet op de oplevering van sociale huurwoningen.

97 GV 22 ‘ De uitvoering van de eerste tranche van het verkeerscirculatieplan vraagt meer 
middelen’ : Is het niet mogelijk om te vertragen met de uitvoering van het 
verkeerscirculatieplan, zodat er niet meer middelen nodig zijn? 

Het is mogelijk om een deel van de projecten uit te stellen naar de tweede tranche, maar aan 
een groot deel van de projecten zit een subsidie gekoppeld of projecten zijn 
randvoorwaardelijk voor de uitvoering van andere projecten.  De effecten van de uitgevoerde 
projecten worden pas in de loop van de jaren zichtbaar. Dan is te bepalen of er minder of 
meer maatregelen nodig zijn om de ambities te bereiken.

98 GV 22 ‘ Actueel parkeerbeleid en bĳbehorende maatregelen, zoals goede en deels 
gratis fietsenstallingen, dragen bĳ aan de doelstelling om de stad duurzaam 
bereikbaar te maken.’ : Hoort hier ook niet bij een uitstekend OV dat in elke wijk 
van Gouda bediend?

Tot voor kort lag de focus voor het openbaar vervoer zoveel mogelijk op het behouden van het 
huidige aanbod vanwege de komst van 30 kilometer wegen. Met de komst van de nieuwe 
vervoerder Qbuzz verandert dat perspectief omdat zij het aanbod gaan verbeteren. Daarnaast 
voert de gemeente constructieve gesprekken met Qbuzz en de provincie Zuid-Holland om het 
OV de komende jaren verder te ontwikkelen en verbeteren. Ook al gaat de gemeente niet over 
het OV, wordt er wel inspanning geleverd om het OV te verbeteren. Dus ja, ook uitstekende 
bediening van Goudse wijken met OV vallen onder bijbehorende maatregelen. 

99 GV 22 ‘Netcongestie’ : Doordat er pas in 2029 een nieuw elektriciteit station  
gerealiseerd kan worden moeten de plannen om Gouda in 2040  CO2 neutraal en 
aardgasvrij te krijgen niet bijgesteld worden?

Ondanks netcongestie is het nog steeds mogelijk om uitvoering te geven aan de plannen 
Gouda CO2 neutraal en aardgasvrij in 2040. Huidige plannen lopen wellicht vertraging op, 
maar kunnen worden uitgevoerd wanneer het nieuwe elektriciteitsstation is gerealiseerd. 
Daarnaast speelt netcongestie niet in alle delen van Gouda. In het duurzaamheidsplan wordt 
ook van de huidige netcongestie en planning daaromtrent uitgegaan. Dit duurzaamheidsplan 
zal een ‘levend document’ zijn, waarbij op actuele ontwikkelingen ingespeeld kan worden. 

100 GV 24 VCP: Tabel Meer ruimte voor fietsers & aantal verkeersslachtoffers: Hoe staat dit 
in vergelijking met de fietsstraten rondom de scholen bij Plaswijckweg en Ridder 
van Catsweg, waarin de fietspaden verdwenen zijn en alle fietsers tussen de 
auto's rijden?

Meer ruimte voor de fiets kan bredere fietspaden betekenen, sneller groen bij verkeerslichten, 
maar ook voorrang bij andere verkeersdeelnemers.
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101 GV 28  ‘Versterken aanbod ouderen’ : Op welke manier komt er aandacht voor speciale 
betaalbare woningen voor ouderen? (Ouderen kunnen vaak niet verhuizen naar 
een kleinere woning, houden grote woningen bezet waardoor gezinnen niet aan 
een woning kunnen komen)

De gemeente stimuleert de bouw van voor ouderen geschikte woningen. We streven naar een 
diversiteit aan vormen van wonen met en zonder zorg voor ouderen in verschillende 
prijssegmenten. De afgelopen jaren zijn Het Knarrenhof (Oosthoef) (eind 2021) en Westergoud 
(2022) opgeleverd. Er is en wordt gewerkt aan de voorbereidingen van een tweede 
Knarrenhof, Het Oudenhuis en Locatie 10b in Westergouwe en de PWA-kazerne, de Jan 
Ligthart locatie en Groenstaet voor 50+. Daarnaast worden in het betaalbare segment veel 
gelijkvloerse woningen ontwikkeld die niet specifiek voor ouderen worden bestemd, maar die 
wel voor veel ouderen geschikt zijn om te wonen. Najaar 2024 worden de mogelijkheden om 
woonzorgconcepten in bestaande, voor ouderen geschikte complexen te realiseren met de 
woningcorporaties verkend.

102 GV 28 Langer thuis blijven wonen door ouderen met dementie : Welke ondersteuning 
wordt er preventief aan de mantelzorger geboden om dit mogelijk te maken?  
Hoe gaat de gemeente investeren om ondernemers mee te nemen in het langer 
thuis blijven wonen, bv door dementievriendelijke kassa's/ balies waar meer tijd 
is voor de klant zg. "kletskassa's? 

Er is ondersteuning beschikbaar voor mantelzorgers, zowel collectief via lotgenotencontact en 
informatieve bijeenkomsten, als via De Buurvrouw, een ontmoetingsplek voor mensen met 
dementie en hun mantelzorgers. Individuele ondersteuning wordt geboden door het Sociaal 
Team.

In het kader van "GOED omgaan met Dementie in Gouda" wordt ingezet op bewustwording 
over hoe men het beste kan omgaan met dementie. Diverse beroepsgroepen, medewerkers 
van de gemeente Gouda, verenigingen en ondernemers krijgen de gelegenheid om trainingen 
te volgen om hun kennis over dementie te vergroten en om te leren hoe zij goed kunnen 
omgaan met mensen met dementie.

103 GV 32 ‘Landelĳke motie schoolzwemmen’ ‘Ook in Gouda zĳn er zorgen omtrent de 
zwemvaardigheid’ : Maakt de recent aangenomen unaniem aangenomen motie 
over zwemvaardigheid deel uit van dit onderzoek? Is er ook onderzoek naar het 
tekort van zwemwater in Gouda? Is er ook onderzoek naar meer samenwerking 
met de regio mbt. zwemwater en zwemvaardigheid?

De recent aangenomen Goudse motie is mede aanleiding om te proberen goed in beeld te 
krijgen hoe het in Gouda gesteld is met de zwemvaardigheid. We hebben al een redelijk goed 
zicht op de wachtlijsten van de vier Goudse zwemlesaanbieders en hebben ook contact met de 
buurgemeenten over de situatie en mogelijkheden in die gemeenten.

104 GV 32 ‘uitdagingen om de begroting van SPORT•GOUDA meerjarig sluitend te krĳgen’ : 
Wat voor uitdagingen mbt SPORT-GOUDA om de begroting sluitend te krijgen?

Die uitdagingen liggen op het vlak van toegenomen energielasten, lonen die flink meer stijgen 
dan de inkomsten, kostendekkendheid van opdrachten, gedeeltelijk incidentele bekostiging, 
huurinkomsten die achter blijven bij het daadwerkelijke zwemwatergebruik en de jarenlang 
niet door het Rijk geindexeerde vergoedingen voor de kosten van buurtsportcoaches, die 
steeds lastiger gedekt kunnen worden uit de exploitatie. Gemeente en SPORT•GOUDA zijn in 
overleg om de begroting meerjarig sluitend te krijgen, en bespreken maatregelen hiervoor.

105 GV 32 Tweede verdieping Chocoladefabriek : wordt er in deze verkenning ook 
onderzocht of het mogelijk is om de tweede verdieping in gebruik te nemen als 
studie- of onderwijs ruimte?

Op 12 juni is een memo aan de raad gestuurd waarin ook de verkenning van de nieuwe 
invulling van de tweede verdieping is opgenomen. In een aantal opties is ook ruimte voor 
studie- of onderwijs.  

106 GV 32 de ‘de beoogde verbouwing museum’ : Wanneer komt deze verbouwing 
museum in de raad?

Ambitie is om de raad dit najaar mee te nemen in de brede verbouwingsopgave rond het 
museum, zoals eerder gepresenteerd tijdens het werkbezoek met de raad.

107 GV 32 ‘Business case De Goudse Schouwburg’ : Welke toezeggingen zijn er aan de raad 
gedaan?

Aan de raad is toegezegd dat voor de behandeling van de begroting in 2024 een memo wordt 
verzonden over de Business Case. 

108 GV 33 ‘Recreatieve voorzieningen zwembad’ : Aan wat voor recreatieve voorzieningen 
wordt er gedacht om toe te voegen aan het zwembad?

Het gaat om het uitbreiden van het aantal speelvoorzieningen in het peuterbad en het 
kleuterbad, zoals een familieglijbaan en een aantal waterspeelelementen. Ook wordt gedacht 
aan het creëren van meer groen- en schaduwvoorzieningen.
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109 GV 33 ‘ geambieerde cultuur- en educatieprogramma ‘  : Wat voor programma komt er 
in het Stadhuis

Het concept ‘eigenzinnig samenleven’ zoals vastgesteld op 1 november 2023 bijlage 5.1 wordt 
komend jaar uitgewerkt door de directeur bestuurder van de stichting stadhuis. Het richting 
gevend programma krijgt daarmee concreet vorm voor de toekomst. In 2025 wordt het 
definitieve programma met de daarmee gemoeide subsidiebeschikking naar de raad gebracht. 
In het eerdere raadsvoorstel over de benodigde investeringen voor het Stadhuis is al een beeld 
geschetst van de benodigde subsidie.

110 GV 33 ‘Een Knoppensessie’ Over het Stadhuis vraag: Wanneer is deze sessie in de raad 
en is dat een wensen en bedenkingen sessie of andere vorm? 

Er is een agenderingsverzoek gedaan voor een werksessie bij de griffie voor een werksessie dit 
najaar. Deze werksessie vormt dan een tussenstap op het te nemen besluit rondom de 
toekomstige exploitatiesubsidie. Het geeft inzicht in de uitgangspunten die genomen zijn in het 
vastgestelde concept en geeft inzicht in de opgave van de toekomstig directeur bestuurder. 
Eventuele inzichten en zienswijzen kunnen worden meegegeven aan de stichting. Het 
vaststellen van de subsidie is een raadsbesluit, en dus sterker dan een wensen en 
bedenkingenprocedure.

111 GBG 14 Welke stappen worden genomen om de betrokkenheid van het onderwijs, de 
bibliotheek, het bedrijfsleven en andere partners te activeren voor financiële 
steun voor de Techniekwerkplaats?

In 2021 is het Goudse Techniekakkoord gesloten. In 2022 is de Techniekwerkplaats gestart met 
een gratis pilotjaar waar 26 klassen van 11 scholen gebruik van  hebben gemaakt. De reacties 
vanuit de scholen waren zeer positief. Helaas zien we, nu de lessen betaald worden 
aangeboden, dat de scholen terughoudender zijn. Om de scholen te activeren, zijn de kansen 
die de TWP de scholen biedt oa via het LEA en een bestuurlijke brief benadrukt. Ook is er voor 
de scholen een informatiebijeenkomst georganiseerd. Voor 2024 zijn meerdere 
schoolbezoeken gepland om hen te enthousiasmeren lespakketten af te nemen. Voor het 
bedrijfsleven is onder regie van Gouda Onderneemt het programma 'Vrienden van Techniek 
Talent Gouda' opgericht, wat is gepresenteerd tijdens Gouda INTO Business. Hier wordt actief 
over gecommuniceerd. Ook met de Sterk Techniekonderwijs-coalitie (VO en mbo) wordt 
samengewerkt om de exploitatie van de Techniekwerkplaats een additionele impuls te geven.

112 GBG 14 Hoe worden de voortgang en het succes van de Techniekwerkplaats tot nu toe 
gemeten en geëvalueerd?

Dit meten we aan de hand van het aantal klassen dat lessen afneemt in de Techniekwerkplaats 
en de aantallen buitenschoolse activiteiten. De docenten worden na afloop van een 
lessenreeks om hun feedback gevraagd. De middelbare scholen in Gouda staan positief 
tegenover de komst van de Techniekwerkplaats, omdat door de Techniekwerkplaats de 
techniek en technologie kennis van de nieuwe leerlingen is verhoogd. 

113 GBG 14 Positief is dat bedrijven zich verbonden hebben aan de Techniekwerkplaats. 
Welke afspraken zijn gemaakt over hun financiële betrokkenheid bij deze 
werkplaats, nu hun bijdragen voor 2025 en 2026 nog niet ingevuld kunnen 
worden?

Via het programma 'Vrienden van Techniek Talent Gouda' kunnen bedrijven in de regio Gouda 
een financiële bijdrage leveren aan de Techniekwerkplaats. Dit programma is opgericht door 
Gouda Onderneemt met de Bibliotheek. In de samenwerkingsovereenkomst van de 
Techniekwerkplaats is opgenomen dat de Techniekwerkplaats jaarlijks aanspraak kan maken 
op een bedrag van maximaal € 50.000 vanuit het Vriendenprogramma, afhankelijk van de 
bijdragen die worden ontvangen. Gouda Onderneemt maakt zich hier hard voor, uiteraard 
ondersteund door de andere partijen (bibliotheek, brede school, gemeente Gouda). In 2023 
heeft het Ondernemersfonds Gouda het Techniekpunt Gouda financieel ondersteund. 
Techniekpunt Gouda draagt bij aan de programmering van de Techniekwerkplaats. 
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114 GBG 14 Welke alternatieve financieringsbronnen of subsidies zijn geïdentificeerd als 
potentieel bruikbaar voor de Techniekwerkplaats nu de financiële betrokkenheid 
van de partners van vraag 3 voor 2025 en 2026 niet ingevuld worden?

Op dit moment draagt de Bibliotheek Gouda de financiële verantwoordelijkheid voor de 
missende inkomsten. Dat is niet ideaal. Vanuit het Rijk ontvangt het Goudse onderwijs via het 
programma Sterk Techniek Onderwijs een subsidie, waarvan een gedeelte ten goede komt aan 
de Techniekwerkplaats. Deze subsidie loopt t/m 2028. Een andere kansrijke programma is 
Techkwadraat. Techkwadraat ontvangt vanuit het Groeifonds € 351,6 miljoen en heeft als doel 
om technologieonderwijs voor elk kind toegankelijk te maken. Dit sluit zodoende goed aan op 
wat de Techniekwerkplaats te bieden heeft. Zodra er meer bekend is over deze subsidie, zal de 
Techniekwerkplaats hier actie op ondernemen.

115 GBG 14 Welke statistische gegevens en onderzoeksresultaten zijn beschikbaar over de 
bijdrage van de Techniekwerkplaats aan de toestroom naar technische 
opleidingen, en hoe wordt de impact op de lokale arbeidsmarkt in Gouda 
gemeten en geanalyseerd?

Er zijn meerdere factoren van invloed op de keuze van kinderen voor technische opleidingen. 
Zo is er wetenschappelijk bewijs dat zo vroeg mogelijk starten (basisschool) met 
enthousiasmeren voor techniek en technologie een positief effect heeft. Een andere 
belangrijke bepalende factor is ouders. Om deze reden worden óók de ouders actief betrokken 
bij de activiteiten in de Techniekwerkplaats. Een derde belangrijke factor is het hebben van  
rolmodellen. Om dit goed in te richten, heeft de Techniekwerkplaats een langere aanlooptijd 
nodig. Het is bekend van andere regio’s dat de instroom van de leerlingen aan technische 
gerelateerde VO omhoog ging door de komst van een vergelijkbaar initiatief. Verder zal het VO 
zien dat de technische kennis van hun nieuwe leerlingen hoger zal zijn en ze een ander 
beginpunt hebben. De keuze voor technische profielen in Gouda wordt gemonitord via 
sterktechniekonderwijs.nl. 

116 GBG 14 Zijn er succesvoorbeelden bekend van vergelijkbare initiatieven in andere (zuster-
)gemeenten die als model zouden kunnen dienen voor de verdere ontwikkeling 
van de Techniekwerkplaats in Gouda?

Veel andere (zuster-)gemeentes hebben vergelijkbare initiatieven. Denk hierbij aan de 
Technohub in Woerden, de Bouwkeet en het Techniekhuis op Zuid in Rotterdam en de 
Ontdekhal in Utrecht. Deze ontwikkeling toont dat ook andere gemeentes het belang inzien 
van het vroeg enthousiasmeren van kinderen voor techniek en technologie. Voor de 
doorontwikkeling van de Techniekwerkplaats kunnen deze andere initiatieven als model 
dienen. Zo is er al contact met het Ontdekstation in Tilburg. 

117 GBG 21 Hoe wordt de uitvoering van de Woon(zorg)visie van eind 2020 gemonitord en 
geëvalueerd, en welke indicatoren worden gebruikt om de voortgang te meten?  

De uitvoering van de Woon(Zorg)visie 2030 is dit voorjaar gemonitord. De monitor geeft weer 
hoe er in 2022 en 2023 is gewerkt aan de doelstellingen van de Woon(zorg)visie 2030 en welke 
activiteiten gepland staan voor 2024 en 2025. Op 12 juni jl. is hierover een raadsmemo en is de 
monitor met de raad gedeeld. Dossiernr. Ibabs 8243

118 GBG 21 Over welke instrumenten beschikt uw college om meer ruimte te creëren voor 
openbaar vervoer?

De instrumenten die het college beschikt zijn relatief beperkt, aangezien het openbaar vervoer 
georganiseerd wordt vanuit het Rijk en de provincies. Vervoerders, zoals NS en Qbuzz, hebben 
dan ook een contract met die instanties. Vanuit die contracten wordt concrete invulling 
gegeven aan het openbaar vervoer. De gemeente speelt alleen een directe rol als 
wegbeheerder en is daarom verantwoordelijk voor bijvoorbeeld haltes, busbanen en het 
inregelen van verkeerslichten. Voor zaken zoals nieuwe busroutes of een nieuw station kan de 
gemeente lobbyen en eventueel een financiele bijdrage leveren om de realisatie gemakkelijker 
tot stand te laten komen. Maar er blijft altijd een afhankelijkheid van andere 
overheidsinstanties en vervoerders. 

119 GBG 21 Kan al concreet worden aangegeven welke plannen er zijn met betrekking tot de 
implementatie en operationele aspecten voor de totstandkoming van een 
distributiehub?

Dat is op dit moment nog niet mogelijk. Het concrete tijdspad wordt momenteel uitgewerkt in 
samenwerking met logistieke partijen. Het uitgangspunt is dat de hub door ondernemers 
gebruikt kan worden voor invoering van de zone vanaf 1-1-2025. Diverse partijen hebben 
aangegeven dat dit haalbaar. 
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120 GBG 22 Wat zijn de specifieke implicaties van de te verwachten Wet betaalbare huur 
voor de woningmarkt in Gouda, en welke extra middelen en maatregelen zijn 
vereist om hieraan te voldoen?

Wanneer de Wet betaalbare Huur (WBH) ingaat, kunnen huurders in particuliere 
huurwoningen tot en met 186 WWS-punten die denken een te hoge huur te betalen in 
verhouding tot de kwaliteit van hun woning conform het aangepaste Woning Waarderings 
Stelsel (WWS) hier melding van maken bij de gemeente. Dit gebeurt via hetzelfde meldpunt als 
welke wordt gebruikt voor de Wet Goed Verhuurderschap (WGV), zoals geinstrueerd door het 
rijk. De gemeente zal conform de woningopnamemethode van de Huurcommissie vaststellen 
of de verhuurder in overtreding is. Indien dit het geval is, dan zal de gemeente proportioneel 
handhaven volgens een door de wet voorgeschreven escalatieladder (met punitieve en niet-
punitieve handhavingsmiddelen, afhankelijk van de casus). Het rijk stelt hiervoor middelen 
beschikbaar via het gemeentefonds.

121 GBG 22 Welke systemen en processen worden geïmplementeerd om de toewijzing van 
urgenties voor woningen efficiënter te maken, en hoe wordt de effectiviteit 
hiervan gemonitord en geëvalueerd?

Het urgentieverleningsproces is al zo efficiënt mogelijk ingericht, met duidelijke informatie 
vooraf. De Huisvestingsverordening vormt het kader. De gemeente neemt de bestaande 
werkwijze over en optimaliseert het proces waar mogelijk. In hoeverre woningzoekenden met 
een urgentieverklaring een woning betrekken wordt jaarlijks in beeld gebracht in de 
rapportage over de woonruimteverdeling. 

122 GBG 22 Kan de sturing op de realisatie van woonprogramma’s voor jongeren en 
beschermd wonen worden geconcretiseerd en welke concrete plannen en 
middelen worden ingezet om deze doelstellingen te behalen?

Ontwikkelingen binnen beschermd/beschut wonen in Gouda zijn de uitbreiding en verbouwing 
van Oosthaven 31. Daarmee voldoet Gouda aan de regionale afspraken voor het aantal 
beschutte woonplekken voor jongeren.  De meeste woningbouwprojecten zijn toegankelijk 
voor alle doelgroepen waaronder jongeren, daarnaast worden verschillende woonvormen 
voor jongeren gerealiseerd. Bijvoorbeeld 13 woonplekken in Gildenburg 1 (waarvan 5 jongeren 
met ambulante begeleiding), 16 prefabwoningen aan de Bockenbergstraat en 247 woningen in 
1828 waarvan de bouw recent gestart is . Op de langere termijn zullen ook nog in het te 
realiseren Ouden Huis in Westergouwe woningen voor jongeren met en zonder begeleiding 
gerealiseerd gaan worden. Bij de voormalige PWA-kazerne zal een aantal betaalbare (niet 
sociale huur)woningen aan starters toegewezen. Tot slot is niet alleen het woonprogramma 
ondersteunend aan het invullen van de woonbehoefte van jongeren, ook via de 
woonruimteverdeling kan worden gestuurd op toewijzing aan jongeren. Daarvoor wordt op 
basis van slaagkansen gemonitord, worden woningen verloot (zodat er meer kansen zijn voor 
jongeren) en worden sommige complexen gelabeld of met voorrang toegewezen t.b.v. 
jongeren.

123 GBG 22 Wat zijn de gedetailleerde financiële ramingen voor de uitvoering van de eerste 
tranche van het verkeerscirculatieplan, en hoe worden de tekorten, mede als 
gevolg dat de extra toegekende subsidies niet alle kosten dragen, binnen de 
begroting opgevangen?

Bij het bepalen van de kosten van projecten van het VCP is in eerste instantie gebruik gemaakt 
van kengetallen. Bij de uitwerking van de projecten, worden op basis van de tekeningen 
gedetailleerde ramingen gemaakt. En bij de aanbesteding van de projecten, zijn de 
daadwerkelijke kosten per project inzichtelijk. Deze informatie is belangrijk om een betere 
inschatting te maken van de kosten die nog verwacht worden van de projecten die wij nog 
gaan uitvoeren. Op dit moment wordt ingeschat dat er een tekort is voor tranche 1 (t/m 2027). 
Dit is op basis van wat nu bekend is.

124 GBG 22 Welke specifieke methoden en tools worden gebruikt om de integrale aanpak 
van mobiliteitsprojecten te bevorderen en de participatie van belanghebbenden 
te optimaliseren?

Vaste onderdelen zijn een integrale beleidsafweging intern, waarbij varianten worden bedacht 
en getoetst.  De participatie met stakeholders is maatwerk en is afhankelijk van het type 
project. 
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125 GBG 22 Daar het participatietraject onvoldoende is toegepast rijst de vraag op welke 
wijze het actuele parkeerbeleid wordt aangepast om tegemoet te komen aan het 
reduceren van de onrust in stadswijken over het invoeren van betaald parkeren 
in die wijken en welke indicatoren worden gebruikt om de effectiviteit van 
maatregelen zoals gratis fietsenstallingen te meten?

De wijze waarop het actuele parkeerbeleid wordt aangepast is beschreven in de Startnotitie 
opzet parkeerbeleidsplan Gouda 2024. Deze is in januari 2024 besproken met de commissie 
FLO in een werksessie. Daarin zit ook een samenvatting van het participatieplan welke bij het 
opstellen van het nieuwe parkeerbeleidsplan Gouda 2024 wordt gevolgd.
De indicatoren die worden gebruikt om de effectiviteit van maatregelen, zoals gratis 
fietsenstallingen, te meten zijn beschreven in de rapportage "Nulmeting
Monitoring en evaluatie
Verkeerscirculatieplan Gouda" van 12 oktober 2023. Deze is als bijlage bij het raadsmemo 
"Nulmeting monitoring en evaluatie Verkeerscirculatieplan" van 10 oktober 2023 aan de 
gemeenteraad toegezonden.

126 GBG 22 Ook al is het nog onzeker of er extra financiële middelen van het Rĳk ontvangen 
zullen gaan worden voor de implementatie van de Omgevingswet, kan al een 
indicatie worden gegeven wat dit zal kunnen betekenen voor de financiële 
gevolgen van de begroting?

Voor een deel zijn de werkzaamheden voor de Omgevingswet een vervanging van het werk 
dat vroeger werd gedaan voor de Wet ruimtelijke ordening (o.a. het actualiseren van 
bestemmingsplannen), voor de extra kosten in verband met bijvoorbeeld het omzetten van 
regels naar het omgevingsplan wordt gebruik gemaakt van de reserve Omgevingswet. Deze 
reserve is/wordt gevoed met geoormerkte middelen van het rijk die beschikbaar zijn/worden 
gesteld. Voor de nieuwe functie van geospecialist is formatie in de begroting opgenomen. Naar 
verwachting vervangt de inzet van een eigen medewerker op dit werk het vroeger uitbestede 
werk aan bureaus. Dit laat zich echter niet één op één te kwantificeren in euro's. Daarnaast 
monitoren we de ervaringen in 2024 bij de ODMH en bij het omgevingsloket, om te bezien of 
hier extra inzet nodig is om de dienstverlening aan de ondernemers en inwoners op peil te 
houden.

127 GBG 22 De grootverbruikers boven het spoor bevinden zich in een congestiegebied met 
als gevolg een rem op de bedrijfsgroei.  Welke ondersteunende maatregelen 
worden overwogen, gezien de beperkingen door de netcongestie, rondom de 
overstap naar bijvoorbeeld elektrisch verwarmen en - rijden?

Het college gaat in gesprek met Gouda Onderneemt en DPG over aanvullende 
ondersteunende maatregelen. De gemeente heeft momenteel de subsidieregeling ‘Samen 
naar een Duurzame Omgeving’ voor bedrijventerrein beschikbaar. Goudse Poort heeft hier 
een aanvraag voor ingediend en wil hiermee een analyse maken van de huidige en 
toekomstige energiesituatie en de mogelijke oplossingen zoals een energyhub. Daarnaast is 
een extra bijdrage beschikbaar om extra parkmanagement in te zetten voor gezamenlijke 
verduurzamingsprojecten.

128 GBG 27 Welke specifieke sociale voorzieningen moeten worden uitgebreid om aan de 
groeiende vraag in Westergouwe te voldoen en waarop is die stellingname 
gebaseerd?   

Van 2024 tot 2031 verwachten we een stijging van circa 6,5% van de kinderen in Gouda en 9% 
van het aantal jongeren in Gouda. Deze aanzienlijke groei vraagt om een uitbreiding van het 
huidige aanbod voor gezinnen en kinderen in Gouda om het voorzieningenniveau in 
Westergouwe op hetzelfde niveau te brengen als in de rest van Gouda.. Denk hierbij aan 
preventief aanbod van het CJG, opvoedondersteuning en uitbreiding van de inzet van het 
Sociaal Team en schoolcontactpersonen. Voor de groep van 10 jaar en ouder ontbreekt het op 
dit moment in de wijk aan voorzieningen, zoals fysieke speelvoorzieningen voor deze 
leeftijdsgroep. Door te investeren in een aanbod van activiteiten voor deze groep van onder 
andere het jongerenwerk en Buurtsport 12+ in samenwerking met SPORT.Gouda wordt ook 
deze groep ondersteund en ontstaat er geen ‘gat’ voor deze doelgroep.  Naast deze specifieke 
sociale voorzieningen is het van belang om de sociale cohesie te stimuleren en informele 
netwerken aan te jagen. Hiervoor is de inzet van Sociaal Makelaar van belang. Om 
voorzieningen goed aan te laten sluiten bij de behoeften van de inwoners is gebruik gemaakt 
van de inzichten uit de buurtscan die in opdracht van de gebiedsregisseurs is uitgevoerd door 
gro-up buurtwerk.
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129 GBG 27 Wat zijn de huidige statistieken en prognoses betreffende het aantal ouderen in 
Gouda en hun zorgbehoeften?

In Gouda  waren er in  2022 14.706 ouderen. Hiervan zijn 3.637 inwoners 80 jaar of ouder. 62% 
van de 65-plussers ervaart de eigen gezondheid als goed tot zeer goed.  26% van de zelfstandig 
wonende ouderen krijgt hulp vanwege zijn/haar gezondheid. Deze hulp kan gegeven worden 
door mantelzorgers, professionals of door vrijwilligers. Hulp in de huishouding wordt het 
vaakst geboden. Het aantal ouderen (65-79 jaar) neemt tot 2040 met 22% toe. Het aantal 
inwoners van 80 jaar en ouder groeit tot 2040 het snelste met 86% naar 6.779 in 2040. 
Hierdoor neemt ook de vraag naar zorg toe.Bron: gezondheidsmonitor GGD M-H 2022

130 GBG 27 Welke maatregelen zijn gepland om de toenemende druk op de Wmo en zorg op 
te vangen? Zijn er bijvoorbeeld innovatieve zorgmodellen overwogen?

Gemeente Gouda zet in op het verstevigen van de sociale basis door te investeren in: 
preventie (o.a. vanuit het GALA en IZA), de uitbreiding van vrij toegankelijk en laagdrempelig 
ondersteuningsaanbod, initiatieven in de stad waar inwoners elkaar kunnen ontmoeten, elkaar 
tot steun kunnen zijn en/of zich voor elkaar inzetten en ondersteuning voor mantelzorgers en 
vrijwilligers. Hierbij is zeker ook oog voor goede voorbeelden uit het land en innovatieve en 
technologische ontwikkelingen, zoals reablement en E-health. We werken hierbij nauw samen 
met zorg- en welzijnspartijen, zoals die zijn verenigd binnen Gedeelde Zorg. 

131 GBG 27 Wat zijn de huidige cijfers van uitkeringsgerechtigden met een (zeer) grote 
afstand tot de arbeidsmarkt in Gouda?

In december 2023 was 87% van de cliënten en hun partners ingedeeld in een klantgroep met 
een (zeer) grote afstand tot de arbeidsmarkt (zgn. klantgroepen 3 en 4).

132 GBG 27 Welke strategieën worden overwogen om deze groep te ondersteunen en hun 
kansen op de arbeidsmarkt te verbeteren, mede gelet op het BUIG-budget?

Het college kijkt continu naar de ondersteuningsbehoefte van cliënten en past daarop het 
ondersteuningsaanbod aan (evalueert en stuurt bij) . Voor de ondersteuning van 
statushouders, werkzoekenden met een arbeidsbeperking en cliënten die niet kunnen werken 
worden gespecialiseerde consulenten ingezet. Waar mogelijk wordt loonkostensubsidie 
ingezet. In 2023 zijn specifieke re-integratietrajecten ingezet en diverse evenementen 
georganiseerd specifiek voor deze doelgroepen. De gemeenteraad is hierover geïnformeerd in 
het aanvraagformulier vangnetuitkering Pw 2023 (zie blz. 13).

133 GBG 27 Hoe wordt de capaciteit van de gemeente momenteel gemeten en gemonitord 
om te voldoen aan de groeiende vraag naar maatwerk en participatie?

Er wordt gemonitord hoe hoog de caseload van de consulenten is, of de termijnen gehaald 
worden, dat cliënten een consulent werk toegewezen hebben gekregen, dat cliënten die 
kunnen werken een actueel plan van aanpak hebben. Door de consulenten participatie wordt 
gemonitored hoeveel cliënten zij in ondersteuning hebben, hoe vaak zij elke cliënt gesproken 
hebben (min. 6 keer in een half jaar conform het advies Groene Hart Rekenkamer, juli 2021)  
en welke vorderingen deze maakt op het gebied van participatie.

134 GBG 27 Wat is de totale omvang van de tijdelijke middelen die momenteel beschikbaar is 
voor de benoemde activiteiten binnen het sociaal domein in Gouda en welke 
maatregelen treft uw college momenteel in het betreffende programma van de 
begroting, indien deze middelen mogelijk vanuit het Rijk worden gereduceerd of 
niet extra beschikbaar komen?

Een substianteel deel van de middelen in het sociaal domein zijn tijdelijk zoals bijvoorbeeld de 
budgetten voor gezondheid (GALA/IZA), de POK-middelen, het Nationaal Programma 
Onderwijs (NPO), het nationaal actieplan dakloosheid, ESF-middelen voor de 
arbeidsmarktmaatregelen, een impuls voor de aanpak schuldhulpverlening en de extra 
middelen in het kader van de Hervormingsagenda jeugd. NIet alle tijdelijke middelen zijn 
uiteindelijk ook structureel nodig, bijvoorbeeld in gevallen van een tijdelijke impuls of een 
pilot. Voor het overige wordt geprobeerd om zoveel mogelijk inbedding te laten plaatsvinden 
in de reguliere activiteiten en in de bestaande begroting. 
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135 GBG 32 Wat zijn de eerste resultaten en ervaringen met het sport- en beweegloket sinds 
de oprichting?

Het sport- en beweegloket is in het voorjaar van 2024 officieel gelanceerd. Een belangrijk 
resultaat in de aanloop daarnaartoe was de organisatie van een EHBO-training voor 
vrijwilligers van Goudse sportverenigingen. Daar was zeer veel animo voor en dat krijgt dan 
ook een vervolg. Resultaat is ook dat er een goede structuur is neergezet (onder andere een 
nauwe samenwerking met enkele sportbonden zoals KNVB en Volleybalbond, en met Goudse 
sportondernemers dankzij de betrokkenheid van het landelijke Platform Ondernemende 
Sportaanbieders (POS)). Doel is dat ondersteuningsvragen van verenigingen en andere 
sportaanbieders sneller bij de juiste ondersteuningsorganisatie belanden en daarmee ook 
beter beantwoord kunnen worden. Resultaat is ook dat we er landelijk positieve publiciteit 
mee krijgen, omdat Gouda een van de eerste gemeenten is die aan deze landelijke 
ontwikkeling vorm heeft weten te geven.

136 GBG 32 Hoe wordt de effectiviteit van het sport- en beweegloket gemeten en 
geëvalueerd?

Het loket is een middel om verenigingsondersteuning te verbeteren. Of 
verenigingsondersteuning effectief is meten en evalueren we aan de hand van indicatoren in 
de sportvisie. Ook in de bestuurlijke kwartaalgesprekken met SPORT•GOUDA wordt deze 
effectiviteit besproken.

137 GBG 32 Wat zijn de grootste financiële uitdagingen waarmee SPORT•GOUDA momenteel 
wordt geconfronteerd?

Dat zijn de volgende:
- Stijging van de energielasten. Het energiecontract van SPORT•GOUDA liep tot einde 2023. De 
kosten bedroegen in 2023 nog zo'n € 600.000. Vanaf 2024 zijn die zo'n € 1,2 miljoen. Dat is 
ongeveer 10% van de totale begroting van SPORT•GOUDA
- De loonstijgingen volgens cao zijn aanzienlijk. In 2025 naar verwachting 6,3% stijging tov 
2024. Uiteindelijk in 2028 18,5% hoger dan in 2024
- De kosten voor het bedrijfsonderdeel Bewegen & Leefstijl. De vergoeding voor 
buurtsportcoaches vanuit het Rijk is vanaf 2009 niet geïndexeerd, maar de personele kosten 
zijn uiteraard wel gestegen.De extra kosten werden tot nu toe binnen de exploitatie 
opgevangen, maar dat is niet langer haalbaar.
- De kostendekkendheid van opdrachten en gedeeltelijk incidentele bekostiging
- Huurinkomsten die achterblijven bij het daadwerkelijke zwemwatergebruik

138 GBG 32 Welke langetermijnstrategieën worden overwogen om de begroting van 
SPORT•GOUDA meerjarig sluitend te krijgen?

Er zijn hierin diverse sleutels: afstoten van taken, met name op het gebied van bewegen & 
leefstijl, verhoging van huren, beperktere opening van zwembad en horeca, verduurzaming 
(langetermijneffecten), compensatie toegenomen energiekosten, actualiseren van in het 
verleden gemaakte specifieke huurafspraken (waardoor een deel van de huurders meer gaat 
betalen).

139 GBG 32 Zijn er geplande beleidsinitiatieven of investeringen die gericht zijn op het 
versterken van sportverenigingen en vrijwilligersorganisaties in de komende 
jaren?

Ja, die zijn er. Voorbeelden zijn de start van een traject Goudse Aanpak Veilig/Plezierig 
Voetbal, het werken met een sportparkmanager Groenhovenpark (onlangs is een pilot 
gestart), het project Clubkadercoaching, intensiveren van kennisuitwisseling (bijvoorbeeld 
door een trainerscongres in september), het versterken van de binding met onderwijs en 
Brede School en het helpen van verenigingen die aan de slag willen met het vergroetne van 
hun maatschappelijke rol. Deze intensivering van verenigingsondersteuning wordt een 
belangrijk speerpunt in de in ontwikkeling zijnde nieuwe gemeentelijke sportvisie.
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140 GBG 32 Welke specifieke opties worden momenteel overwogen voor de invulling van de 
tweede verdieping van De Chocoladefabriek? Wordt er bijvoorbeeld gekeken 
naar zusterstad Kongsberg en de invulling die zij hebben gegeven aan de ‘Science 
Lab’ bij de universiteit?

Op 12 juni is een memo aan de raad gestuurd (“Borging en opvolging activiteiten Libertum”) 
waarin ook de verkenning van de nieuwe invulling van de tweede verdieping is opgenomen. 
Hierin staan meerdere opties genoemd die worden verkend. Het versterken van het concept 
van de Chocoladefabriek is hierbij het uitgangspunt, waarbij er in ieder geval parallellen zitten 
tussen het genoemde ‘science lab’ concept en de Techniekplaats, daar waar het gaat om 
aansluiting bij de toekomstige banenmarktbehoeften en samenwerking met het bedrijfsleven. 
Het science lab is in onze ogen wel een (financieel) ambitieus plan.

141 GBG 32 Hoe worden de potentiële kosten en inkomsten van de verschillende invullingen 
berekend en geëvalueerd?

We interpreteren de vraag als dat deze gaat over de nader af te wegen zaken richting de 
begroting. De financiele aspecten worden op de gebruikelijke wijze berekend. Afgewogen 
wordt vervolgens hoe de prioriteitsafweging is tussen deze nieuwe wensen en bestaand 
beleid.

142 GBG 32 Welke partners uit de creatieve industrie en ondernemers zijn benaderd voor 
samenwerking, en wat zijn de criteria voor hun selectie?

In de verkenning zal worden gekeken naar mogelijke lokale en andere partners en eventuele 
kansen en behoeften. Er is nog geen sprake van selectiecriteria.

143 GBG 32 Welke technische en esthetische aspecten van De Goudse Schouwburg voldoen 
niet aan de huidige standaarden en hoe worden deze geïdentificeerd en 
geprioriteerd?

Dit wordt momenteel, mede als onderdeel van de aan de raad toegezegde business case, maar 
ook nav contacten met de bankier van de schouwburg, uitgewerkt. Het gaat hierbij om diverse 
zaken. Gedacht kan worden aan onder andere slecht functionerende koelingen, bar, 
koffieautomaten, defect meubilair en vloeren. Dit wordt geprioriteerd aan de hand van het 
meerjarenonderhoudsplan van de schouwburg en de daadwerkelijke functionele staat. Qua 
esthetiek word gekeken naar uitstraling en (zakelijke) verhuurbaarheid.  Om de continuïteit 
van de bedrijfsvoering en de verdiencapaciteit van De Goudse Schouwburg te garanderen en 
waar mogelijk te verbeteren is de verwachting dat hier op afzienbare termijn in geïnvesteerd 
zal moeten worden. Uw raad wordt daar conform toezegging voor de begrotingsbehandeling 
nader in meegenomen.

144 GBG 33 Hoe worden de bevindingen van het Mulier Instituut geïntegreerd in het 
strategisch plan voor binnensportaccommodaties?

Dat moet nog blijken. De resultaten zijn in ieder geval een belangrijk uitgangspunt voor het 
bepalen van de vraag naar en het aanbod van gymzalen. Ook de technische staat en de 
geplande onderhoudsinvesteringen zijn een belangrijke factor voor de inhoud van het 
strategisch plan, dat als onderdeel van het IHP Onderwijs opgesteld wordt.

145 GBG 33 Welke recreatieve voorzieningen worden overwogen voor het Groenhovenbad 
en wat zijn de verwachte kosten en baten?

Het gaat om het uitbreiden van het aantal speelvoorzieningen in het peuterbad en het 
kleuterbad, zoals een familieglijbaan en een aantal waterspeelelementen. Ook wordt gedacht 
aan het creëren van meer groen- en schaduwvoorzieningen. De verwachte kosten zijn circa € 
250.000. De baten zijn niet gekwantificeerd maar liggen vooral op het maatschappelijke vlak: 
een toegenomen aantrekkelijkheid voor met name gezinnen.

146 GBG 36 Welke methoden en technieken worden gebruikt bij het uitvoeren van de 
fenomeenanalyse om extremen op beide flanken van het politieke spectrum in 
kaart te brengen?

Het rapport zal een beschrijving bevatten van de gebruikte methoden en technieken. 

147 GBG 36 Hoe wordt de nauwkeurigheid en betrouwbaarheid van de verzamelde gegevens 
gewaarborgd?

Zie antwoord op vraag 146
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148 GBG 36 Welke specifieke bronnen van informatie worden gebruikt om een goede 
informatiepositie te behouden voor het handhaven van de openbare orde en 
veiligheid?

Om een goede informatiepositie te verwerven en te behouden worden diverse bronnen 
gebruikt (digitaal zoals het zaaksysteem, Meldingen openbare ruimte, Slim Melden-app, City-
Control, KvK etc) als ook straatinformatie van BOA/Toezichthouders (STZ en ODMH) en 
gebiedsregisseurs. Ook de politie is een bron van informatie op het gebied van OOV, onder 
meer via de wijkagenten. Het college werkt aan een OOV-dashboard waarin relevante en 
beschikbare bronnen gebruikt worden om inzicht te krijgen en te houden op het brede OOV-
terrein alsmede te kunnen sturen op de uitvoering van het Goudse Integraal VeiligheidsBeleid 
(IVB 2024-2027)

149 GBG 36 Welke concrete preventieve en interveniërende acties zijn gepland om de sociale 
cohesie en samenhang in Gouda te versterken?

Het college heeft in 2024 een uitgebreide fenomeenanalyse laten uitvoeren om nog beter te 
weten wat er in Gouda op dit vlak speelt. De reikwijdte hiervan is met de raad gedeeld in een 
memo d.d. 5 maart 2024. De uitkomsten van deze analyse zullen in september bekend worden 
en aan de raad worden gepresenteerd.  Op basis van deze uitkomsten zal bezien worden 
welke preventieve en intervenierende acties gericht op de sociale cohesie en samenhang in 
Gouda passend en haalbaar zijn.

150 GBG 36 Hoe wordt informatie verzameld en geanalyseerd over de bijna wekelijkse 
demonstraties door groeperingen met uiteenlopend gedachtengoed?

Informatie over te houden demonstraties komt binnen via een kennisgeving demonstratie via 
de website of mailbox. Overleg met de organisatoren is standaard procedure. Niet-
aangekondigde demonstraties worden bekend door aankondigingen via open bronnen, o.a. 
social media, maar ook vanuit het netwerk van gemeente (stadstoezicht, veiligheid&wijken) en 
politie. 

151 GBG 36 Welke criteria worden gebruikt om te bepalen welke demonstraties een 
potentieel risico vormen voor de openbare orde?

Bij de risicoanalyse gelden de volgende aandachtspunten:
-  Aard van de groepering
-  Eerdere ervaringen met deze groepering
-  Aard en omvang van de demonstratie
-  Gedragingen/uitingen op o.a. social media 
-  Context van het moment, zoals politieke situatie
-  Relatie tot evt. gelijktijdige activiteiten, zoals evenementen

152 GBG 36 Hoe worden de fenomenen zoals dierenrechtenextremisme en milieuextremisme 
geïdentificeerd en gemonitord binnen de gemeente?

Zie vr 146

153 GBG 36 Wat zijn de overeenkomsten en verschillen tussen de fenomenen in Gouda en de 
fenomenen beschreven in het Dreigingsbeeld Terrorisme Nederland?

Zie vr 43

154 GBG 36 Welke specifieke interventies zijn succesvol gebleken in het verleden en worden 
nu voortgezet?

De afgelopen jaren hebben in het teken gestaan van het vormgeven van een multidisciplinaire 
preventieve aanpak, om jeugdoverlast en –criminaliteit te verminderen en jonge aanwas te 
voorkomen. Hierbij zijn bestaande initiatieven zoals het Jongerenwerk, de Top-X aanpak en 
het Risicojongerenoverleg (RJO)  doorontwikkeld en verstevigd en nieuwe initiatieven 
uitgerold in de gemeente. Naast bovengenoemde, worden onderstaande interventies 
voortgezet:
- Jongerenwerk
- Dealbreakers
- Persoonsgerichte Aanpak Lokaal
- Alleen Jij Bepaalt wie je bent
- Integrale Persoonsgerichte Toeleiding naar Arbeid (Ipta-coaches)
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155 GBG 36 Wat zijn de criteria voor het verkrijgen van de subsidie voor Preventie met Gezag 
en hoe voldoet Gouda hieraan?

Onder het programma Preventie met Gezag ontvangen geselecteerde gemeenten een 
eenmalige specifieke uitkering ter voorkoming van jeugdcriminaliteit in specifieke gebieden 
met relatief ernstige problematiek. Aan de hand van vier indicatoren over het jaar 2022 zijn – 
naast de eerdere 27 gemeenten – nog twintig gemeenten geselecteerd die in aanmerking 
komen voor de specifieke uitkering. Gouda is hier één van. De vier indicatoren betreffen:
- Het totaal aantal geregistreerde misdrijven per 10.000 inwoners;
- Het totaal aantal geregistreerde high impact crimes per 10.000 inwoners;
- Het totaal aantal geregistreerde gevallen van drugshandel per 10.000 inwoners; en
- Het totaal aantal jongeren verdacht van een delict per 10.000 inwoners. 
Verwezen wordt naar de Regeling Specifieke Uitkering ter voorkoming van jeugdcriminaliteit 
2024, Stc 12052 van 10 april 2024. 

156 GBG 36 Hoe wordt de financiële bijdrage ingezet om de preventieve aanpak van 
(georganiseerde en ondermijnende) jeugdcriminaliteit te versterken en te borgen 
binnen de eigen organisatie?

Met de financiële bijdrage wordt een aantal nieuwe interventies ingezet ter versterking van de 
preventieve aanpak, zoals gespecialiseerd jongerenwerk, schoolveiligheid in brede zin en 
aanstelling van een preventie- en re-integratie officier / stadsmarinier jeugd. Zie ook het 
raadsmemo van 25 april 2024.

157 GBG 36 Welke methoden worden gebruikt om de effectiviteit van de preventieve aanpak 
van jeugdcriminaliteit te evalueren na de driejarige periode?

Doorlopend worden interventies gemonitord en geëvalueerd. Jaarlijks wordt verantwoording 
afgelegd aan het ministerie van J&V over de inzet van rijksgelden en met de ingezette 
interventies behaalde resultaten. Het college zal de raad hierover uiteraard informeren. Een 
aantal van de interventies die in Gouda zullen worden ingezet zijn opgenomen in de database 
van het Nederlands Jeugdinstituut. Deze interventies zijn wetenschappelijk geevalueerd en 
effectief bevonden. Zie ook het raadsmemo van 25 april 2024

158 GBG 36 Hoe wordt gewaarborgd dat de succesvolle interventies duurzaam worden 
ingebed in de gemeentelijke organisatie na afloop van de subsidieperiode?

Deze interventies sluiten naadloos aan bij het Integraal Veiligheidsbeleid 2024 – 2027, waarin 
aanpak van jeugdcriminaliteit immers één van de prioriteiten is. Om effectieve interventies te 
borgen binnen de eigen organisatie zullen bij voorkeur (vaste) formatieplaatsen worden 
gecreëerd voor jongerenwerkers en de pRIO/Stadsmarinier Jeugd. Ook zal binnen de 
regiogemeenten gekeken worden naar passende mogelijkheden van voortzetting van 
effectieve interventies. Zie ook het raadsmemo van 25 april 2024

159 GBG 36 Hoe zullen deze wijzigingen de huidige processen en structuren binnen de 
gemeente Gouda beïnvloeden?

Op dit moment is hier nog niets over te zeggen. Zodra het ministerie de gelden formeel heeft 
toegekend zal er een uitvoeringsplan gemaakt worden. Dan zal ook duidelijker worden of en 
zo ja wat de mogelijke consequenties kunnen zijn van van de aanpak op de processen en 
structuren binnen de gemeente.

160 GBG 39 Welke criteria en voorwaarden moeten worden opgesteld voor inwoners en 
maatschappelijke partijen om gemeentelijke taken over te nemen?

De criteria en voorwaarden van het uitdaagrecht worden onderdeel van de 
participatieverordening. Op dit moment zit de organisatie in de opstartfase van het opstellen 
van beleid en verordening. De specifieke criteria en voorwaarden zullen bij het opstellen van 
de verordening en het beleid duidelijk worden en daarin worden vastgelegd . Tegelijkertijd 
kent de gemeente Gouda reeds het uitdaagrecht, dus bestaande uitgangspunten zullen hierbij 
eveneens worden meegenomen.
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161 GBG 39 Hoe wordt de haalbaarheid en effectiviteit van het uitdaagrecht gemeten en 
geëvalueerd?

Het is op dit moment van opstarten van het proces te prematuur om exact aan te geven hoe 
de haalbaarheid en effectiviteit te meten en te evalueren is. Dit zijn belangrijke onderwerpen 
die mee worden genomen bij het proces. De haalbaarheid en effectiviteit van het uitdaagrecht 
worden doorgaans gemeten en geëvalueerd door middel van verschillende methoden en 
criteria. Door deze methoden en criteria te combineren, kunnen we een gedetailleerd en 
nauwkeurig beeld krijgen van de haalbaarheid en effectiviteit van het uitdaagrecht, en kunnen 
we beslissingen nemen over de verdere implementatie en optimalisatie ervan.

162 GBG 39 Welke specifieke maatregelen worden geïmplementeerd om de betrokkenheid 
van inwoners bij de voorbereiding, uitvoering en evaluatie van beleid te 
versterken?

Het op te stellen participatiebeleid en de participatieverordening, waarbij het raadsbesluit 
over de startnotitie leidend is, zullen hier nadere invulling aan geven.

163 GBG 39 Hoe wordt de effectiviteit van deze maatregelen gemonitord en welke 
feedbackmechanismen worden gebruikt om continu verbeteringen door te 
voeren?

zie antwoord bij nr 162

164 GBG 39 Welke stappen zijn gepland voor het opstellen van de nieuwe verordening in lijn 
met de door de raad vastgestelde startnotitie participatie?

Zie beantwoording van de technische vragen bij de startnotitie participatie: - Verwerking 
financiële consequenties van het voorkeursscenario in de Kadernota 2025-2028 (juli 2024).

165 GBG 39 Hoe worden de inwoners en belanghebbenden betrokken bij het proces van het 
opstellen van deze nieuwe verordening?

Deze informatie volgt in het bij de behandeling van de startnotitie participatie toegezegde 
procesmemo over het verdere proces richting participatieverordening.

166 GBG 39 Welke methoden en tools worden ingezet om de participatie en inspraak van 
inwoners te faciliteren en te verbeteren?

In dit stadium van opstarten, om te komen tot een participatieverordening en –beleid, is de 
inzet van methodieken en tools te prematuur. Het streven is uiteraard om, eendachtig de 
raadsbehandeling, te zijner tijd in te zetten op een breed palet zodat zoveel mogelijk 
belanghebbenden mee kunnen doen.

167 GBG 39 Hoe worden de diverse groepen binnen de bevolking, inclusief moeilijk 
bereikbare en gemarginaliseerde groepen, betrokken bij het participatieproces?

Zie beantwoording vraag 166

168 GBG 39 Welke trainings- en ondersteuningsprogramma's worden aangeboden aan 
gemeentemedewerkers om hen voor te bereiden op de veranderingen door het 
wetsvoorstel?

Het is op dit moment van opstarten van het proces te prematuur om in te gaan op de 
middeleninzet.

169 GBG 39 Hoe wordt de samenwerking tussen de gemeente en maatschappelijke partijen 
gestructureerd en gemanaged om een soepele implementatie te waarborgen?

Het is op dit moment van opstarten van het proces te prematuur om dit nu al te kunnen 
beantwoorden.

170 GBG 39 Welke specifieke evaluatiecriteria en methoden worden gebruikt om de impact 
van beleidsvoorstellen op de participatie van inwoners te beoordelen?

Het is op dit moment van opstarten van het proces te prematuur om dit nu al te kunnen 
beantwoorden.

171 GBG 39 Hoe vaak en op welke manier zullen de effecten van de nieuwe verordening en 
de participatie-initiatieven worden geëvalueerd?

Het is op dit moment van opstarten van het proces te prematuur om dit nu al te kunnen 
beantwoorden.

172 GBG 39 Wat zijn de potentiële risico's en uitdagingen die gepaard gaan met de 
implementatie van het wetsvoorstel en hoe worden deze gemitigeerd?

De Eerste Kamer heeft 4 juni jl. ingestemd met de wet Versterking participatie op decentraal 
niveau. De potentiële risico’s en uitdagingen inschatten vormen onderdeel van het proces te 
komen tot een nieuwe participatieverordening. In de verordening kunnen we die dan zoveel 
mogelijk proberen te ondervangen.

173 GBG 39 Welke mechanismen zijn er om te zorgen voor transparantie en verantwoording 
in het proces van versterkte participatie en het uitdaagrecht?

De correcte borging inbouwen is een onderdeel van het proces om te komen tot een nieuwe 
participatieverordening.
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174 PvdD 39 Op welke manieren zijn de gemeentelijke doelstellingen op gebied van 
duurzaamheid, energiebesparing, circulariteit, biodiversiteit, en 
natuurinclusiviteit onderdeel en geborgd in RMH, met name bij in de versterking 
van de onderwerpen 1) duurzame groei 2) bereikbaarheid en 3) economische 
vitaliteit?

Aan de tafel Duurzaamheid van de Regio Midden-Holland vindt, waar opportuun, 
(bestuurlijke) afstemming plaats over de gemeentelijke doelstellingen over deze thema’s. De 
versterking op het gebied van duurzame groei, bereikbaarheid en economische vitaliteit moet 
nog verder vorm en inhoud krijgen. Vanuit Gouda brengen we daarbij de Goudse belangen, 
waaronder die op het gebied van duurzaamheid, energiebesparing, circulariteit, biodiversiteit, 
en natuurinclusiviteit, in op het moment dat de regionale versterking daar toegevoegde 
waarde in biedt. Bijvoorbeeld: bij het koploperscenario Biodiversiteit zat een regionale 
component, die we in ons eigen beleid hebben verwerkt en hebben gezorgd voor biodiversiteit 
als regionaal speerpunt, met een onlangs opgeleverde regionale kansenkaart biodiversiteit. 
Onze inzet bij de RES is verwerkt in het programma zon op veld. Onze inzet voor 
bereikbaarheid heeft geleid tot regionale steun bij de lobby voor station en ontsluiting 
westkant Gouda.

175 Gouda Positief 5 Wat was het inwoneraantal in Gouda in 2018, 2019, 2020, 2021, 2022, 2023 en 
2024; en wat is de verwachting voor 2025, 2026, 2027 en 2028?

1-1-2018: 72.700 
1-1-2019: 73.181 
1-1-2020: 73.428 
1-1-2021: 73.681 
1-1-2022: 74.095 
1-1-2023: 75.400 
1-1-2024: 75.774 
Verwachting komende jaren: zie  https://gouda.incijfers.nl/mosaic/?short=5x7fd
Met het Primos-model wordt de ontwikkeling van het aantal inwoners en het aantal 
huishoudens geprognosticeerd. Uitgangspunt vormt de nationale bevolkingsprognose van het 
CBS. Deze nationale prognose wordt door het Primos-model trendmatig uitgewerkt tot op 
gemeenteniveau. Het is een algemene inschatting op basis van extrapolatie van landelijke 
bevolkingsgroei. De prognose is niet aangepast op de woningbouwontwikkelingen.

176 Gouda Positief 5 Hoeveel was de instroom van nieuwe inwoners uit het buitenland in 2018, 2019, 
2020, 2021, 2022, 2023 en 2024; en wat is de verwachting voor 2025, 2026, 2027 
en 2028?

De beschikbare informatie is de nieuwe inwoners uit buitenland tm 2024: 
2018: 1023                                                                                                                                    
2019: 954
2020: 841
2021: 730
2022 1257
2023: 853
2024 (tm 15 juni):  412

177 Gouda Positief 6 Hoeveel was de begroting voor onderhoud aan de openbare ruimte in 2018, 
2019, 2020, 2021, 2022, 2023 en 2024; en wat is de verwachting voor 2025, 2026, 
2027 en 2028?

In de jaarrekening onder paragraaf onderhoud kapitaalgoederen (openbare ruimte, dagelijks 
onderhoud) staan de begroting en werkelijke kosten. De verwachting voor komende jaren 
staat in de begroting onder paragraaf onderhoud kapitaalgoederen. Jaarschijf 2028 is nog niet 
geopend en zal bij de begroting 2025-2028 worden gepubliceerd. 

178 Gouda Positief 6 Hoeveel is er daadwerkelijk uitgegeven aan onderhoud aan de openbare ruimte 
in 2018, 2019, 2020, 2021, 2022, 2023?

Zie 177
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179 Gouda Positief 6 Hoeveel was de begroting voor kosten aan projecten in de openbare ruimte in 
2018, 2019, 2020, 2021, 2022, 2023 en 2024; en wat is de verwachting voor 2025, 
2026, 2027 en 2028?

In de jaarrekening onder paragraaf investeringen (rioleringsinvesteringen en 
vervangingsinvestering openbare ruimte) staan de begroting en werkelijke kosten. De 
verwachting voor komende jaren staat in begroting paragraaf investeringen. Jaarschijf 2028 is 
nog niet geopend en zal bij de begroting 2025-2028 worden gepubliceerd. 

180 Gouda Positief 6 Hoeveel is er daadwerkelijk uitgegeven aan projecten in de openbare ruimte in 
2018, 2019, 2020, 2021, 2022, 2023?

Zie 179

181 Gouda Positief 7 Hoeveel was de begroting voor kosten aan verbonden partijen in 2018, 2019, 
2020, 2021, 2022, 2023 en 2024; en wat is de verwachting voor 2025, 2026, 2027 
en 2028?

Begroting:
2018: onvoldoende gegevens
2019: € 36.334.201
2020: € 39.884.816
2021: € 38.992.625
2022: € 39.959.624
2023: € 43.093.281
2024: € 46.779.131
Verwachting:
2025: € 46.983.570
2026: € 46.560.570
2027: € 46.149.570
2028: € 45.757.570

182 Gouda Positief 7 Hoeveel is er daadwerkelijk uitgegeven aan verbonden partijen in 2018, 2019, 
2020, 2021, 2022, 2023?

2018: € 39.521.000
2019: € 38.369.000
2020: € 41.536.000
2021: € 40.371.000
2022: € 41.094.763
2023: € 43.184.756

183 Gouda Positief 24 Hoe groot was het aantal mensen dat in Gouda wachtte op een huis in 2018, 
2019, 2020, 2021, 2022, 2023 en 2024; en wat is de verwachting voor 2025, 2026, 
2027 en 2028?

Er waren in 2018 in totaal 5.452 actief woningzoekenden, in 2019 5.278, in 2020 6.039, in 2021 
7.196, in 2022 8.072 en in 2023 9.095. Cijfers over 2024 en verder zijn er nog niet. Het aantal 
actief woningzoekenden dat vanuit Gouda naar een woning in Gouda zoekt was 2.863 in 2018, 
2.727 in 2019, 3.003 in 2020, 3.326 in 2021, 3.456 in 2022 en 3.480 in 2023. De verwachting is 
dat de stijgende trend niet stopt, maar mogelijk remt het aantal op te leveren sociale 
huurwoningen dat wel. Nadere toelichting op deze cijfers volgt in de rapportage over de 
woonruimteverdeling 2023, die binnenkort met de raad wordt gedeeld.

184 Gouda Positief 26 Hoe groot was het aantal mensen dat wachtte op zorg (Jeugd en WMO) in 2018, 
2019, 2020, 2021, 2022, 2023 en 2024; en wat is de verwachting voor 2025, 2026, 
2027 en 2028?

Op de website zorgkeuzemodule Midden Holland (www.aanbod.zorgverkeer.nl) worden de 
actuele wachttijden voor zorg vanuit de Jeugdwet en Wmo in regio Midden-Holland getoond. 
Wachttijdcijfers uit het verleden zijn niet voorhanden. Hoe groot het aantal mensen dat op 
zorg moet wachten in de toekomst zal zijn, is moeilijk te voorspellen aangezien dit te maken 
heeft met een flink aantal parameters. Zo wordt de wachttijd bijvoorbeeld beïnvloed door de 
krapte op de arbeidsmarkt, want bij druk op de arbeidsmarkt is het aantrekken van prsoneel 
niet eenvoudig  voor zorgaanbieders. Wachttijden kunnen hierdoor oplopen. Ook hangen 
wachttijden samen met de bevolkingssamenselling. Zo is bijvoorbeeld al bekend dat het aantal 
ouderen de komende jaren in Nederland (en ook in Gouda) toeneemt en het aantal mensen 
dat in potentie zorg kan bieden (professioneel en informeel) afneemt. Dit kan een langere 
wachttijd voor zorg tot gevolg hebben.
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185 Gouda Positief 38 Hoe groot was het aantal ambtenaren (in aantal en fte) in Gouda  2018, 2019, 
2020, 2021, 2022, 2023 en 2024; en wat is de verwachting voor 2025, 2026, 2027 
en 2028?

2018: 500 fte - 500 p
2019: 460 fte - 520 p
2020: 470 fte - 530 p 
2021: 500 fte - 560 p 
2022: 570 fte - 630 p
2023: 670 fte - 730 p
2024 per medio juni: fte 713 - p 778 

Onze begroting is gegroeid van 259 mln in 2018 naar 367 mln in 2023. Er zijn veel extra taken 
bij de gemeente belegd. Daarvoor zijn extra ambtenaren aangetrokken. 
De verwachting is dat de grootste groei achter de rug is omdat er invulling is gegeven aan het 
formatie- en bestuursakkoord. Toekomstige groei blijft echter moeilijk te voorspellen want 
deze is afhankelijk van verschillende factoren zoals bijvoorbeeld nieuwe taken die bij de 
gemeente belegd gaan worden en de groei van de gemeente.

186 Gouda Positief 38 Wat waren de kosten aan ambtenaren in Gouda in 2018, 2019, 2020, 2021, 2022, 
2023 en 2024; en wat is de verwachting voor 2025, 2026, 2027 en 2028?

  2018W 33.815.996 
  2019W 35.430.498 
  2020W 37.522.982 
  2021W 40.911.923 
  2022W 44.724.305 
  2023W 53.585.830 
  2024B 66.079.644 
  2025B 64.790.737 
  2026B 63.954.387 
  2027B 63.238.146 

2028 zal in de begroting 2025 staan. 
187 Gouda Positief 38 Hoe groot was het aantal ingehuurde krachten (in aantal en fte) in Gouda  2018, 

2019, 2020, 2021, 2022, 2023 en 2024; en wat is de verwachting voor 2025, 2026, 
2027 en 2028?

In de afgelopen jaren is er gestuurd op inhuurkosten. Dit maakt dat er vóór 2023 geen cijfers 
beschikbaar zijn over de ingehuurde krachten in aantal en fte. Vanaf 2023 wordt ook gekeken 
naar het aantal inhuurkrachten. 
In 2023 zijn er 337 mensen ingehuurd, dit komt overeen met ongeveer 190 fte.                 
In 2024 zijn tot op heden 211 mensen ingehuurd, dit komt overeen met ongeveer 80 fte. 
De verwachting ten aanzien van inhuur is moeilijk te voorspellen omdat dit afhankelijk is van 
diverse factoren zoals mogelijke toename van gemeentelijke taken, de ambities van het 
volgende college etc..
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188 Gouda Positief 38 Wat waren de kosten aan ingehuurde krachten in Gouda in 2018, 2019, 2020, 
2021, 2022, 2023 en 2024; en wat is de verwachting voor 2025, 2026, 2027 en 
2028?

  begroot/werkelijkinhuur
  2018W 7.891.760 
  2019W 10.466.435 
  2020W 11.181.694 
  2021W 15.306.658 
  2022W 18.752.778 
  2023W 22.265.358 
  2024B 8.376.701 
  2025B 5.105.205 
  2026B 4.945.205 
  2027B 4.548.872 

2028 zal in de begroting 2028 staan
Ook hier geldt dat de toekomstverwachting afhankelijk is van diverse factoren en daardoor 
moeilijk te voorspellen is. 

189 GroenLinks 27 Bij Gouda groeit wordt aangegeven dat het noodzakelijk is dat ook de sociale 
voorzieningen in ruimte en invulling dienen te groeien. Welke sociale 
voorzieningen staan op dit moment onder grote druk?

Zoals bekend wordt Westergouwe steeds verder gebouwd en bewoond en wordt ook op 
andere plekken in de stad ingezet op uitbreiding van het aantal woningen. Het is niet zozeer 
dat er voorzieningen onder grote druk staan maar wel dat het nodig is om de voorzieningen te 
laten meegroeien met de bevolkingstoename. Daarbij is budgettair wel voorzien in de locaties 
maar is de personele inzet daarbij niet voorzien. 

190 GroenLinks 27 Kan een prognose (komende 5 jaar) worden gegeven over de toename van 
ouderen in Gouda?

Zie de bijlage. Bron: Centraal Bureau voor de Statistiek (CBS)

191 GroenLinks 27 Bij structurele inzet jongerenperspectief wordt beschreven dat er op dit moment 
financiering nodig is voor 2026. Wat is er benodigd aan financiering om de inzet 
te vervolgen?

Dit wordt op dit moment onderzocht.

192 GroenLinks 27 Bij de Lokale Inclusie en Diversiteit Agenda dient de gemeente te voldoen aan de 
wettelijke eisen voor digitale toegankelijkheid. Hiervoor is structureel budget 
nodig voor een medewerker. Hoeveel budget is er nodig om te voldoen aan de 
wettelijke eisen?

Voor de inzet van redactie is structureel 1 fte extra benodigd. Er is sprake van structurele 
uitbreiding omdat digitale toegankelijkheid meer capaciteit vraagt door ontwikkelingen binnen 
de wetgeving. De Wet Digitale Overheid en de Europese Web Content Accessibility Guideline 
(WCAG) worden regelmatig verscherpt en raken steeds omvangrijker. Door deze 
ontwikkelingen is het structureel extra capaciteit nodig om te kunnen blijven voldoen aan de 
Nederlandse en Europese wetgeving en om digitale toegankelijke dienstverlening te 
realiseren.

193 GroenLinks 27 Wat wordt bedoeld met het normaliseren van de caseload? Graag een 
toelichting.

Er wordt mee bedoeld dat er gerede indicaties zijn dat de Goudse formatie voor uitvoering van 
de Participatiewet lager is dan de norm. De omvang van het bestand is toegenomen, evenals 
de complexiteit (vaak is er langdurige ondersteuning nodig). Bestendigen van de inzet van 
extra consulenten werk en inkomen beoogt het gesignaleerde tekort te verminderen. 
Uiteraard is capaciteit alleen niet bepalend voor de kwaliteit van de dienstverlening; 
deskundigheid, handelingsvrijheid, eenvoudige procedures/systemen, training zijn net zo 
belangrijk. Daarom besteedt het college hier ook veel aandacht aan.

194 GroenLinks 28 Hoeveel budget is er nodig om een kwalitatief ondersteuningsaanbod in 
Westergouwe te realiseren?

Dit wordt op dit moment onderzocht.

195 GroenLinks 36 Wat wordt bedoelt met dat het college beter zicht wil krijgen op de extremen op 
beide flanken van het politieke spectrum?

Daarmee wordt bedoeld dat radicalisering zowel bij extreem-rechts als bij extreem-links kan 
voorkomen en informatie hierover dus relevant is voor het veiligheidsbeleid.
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196 GroenLinks 36 Zijn er voorbeelden waarbij het versterken van de sociale cohesie en samenhang 
in Gouda is georganiseerd n.a.v. het maatschappelijk onbehagen?

Het college heeft in 2024 een uitgebreide fenomeenanalyse laten uitvoeren om nog beter te 
weten wat er in Gouda op het gebied van extremisme, maatschappelijk onbehagen en 
polarisatie speelt. De reikwijdte hiervan is met de raad gedeeld in een memo d.d. 5 maart 
2024. De uitkomsten van deze analyse zullen in september bekend worden en aan de raad 
worden gepresenteerd.  Op basis van deze uitkomsten zal bezien worden welke preventieve 
en intervenierende acties gericht op de sociale cohesie en samenhang in Gouda passend en 
haalbaar zijn.

197 GroenLinks 42 Om de doorontwikkeling te maken van inhuur naar vaste inzet en de kwaliteit 
van dienstverlening zijn financiele middelen nodig. Hoeveel dekking is er nodig 
om de kwaliteit van dienstverlening te garanderen in de stad?

Zie beantwoording van vraag 82 van CDA.

198 GroenLinks 22 Wat doet het college met of zonder de provincie om bedrijven onderling stroom 
te laten uitwisselen zodat ze de beschikbare netcapaciteit beter kunnen verdelen 
en elektrificatie en groei van het bedrijfsleven wel plaats kan vinden?

Dit moet nader onderzocht worden. 

199 GroenLinks 27 Er wordt aangegeven dat om de inwoner centraal te kunnen zetten capaciteit 
nodig is. Hoe is de realisatiekracht hiervoor momenteel?

De realisatiekracht die beschikbaar is, wordt mede bepaald door beschikbare budgetten. De 
afgelopen jaren is sterk ingezet op het verbeteren van de aandacht voor de inwoner en de 
kwaliteit van de dienstverlening. Zo zijn er ook consulenten ingezet voor participatie voor de 
dienstverlening aan klantgroep 4 (zie ook antwoord op vraag 200), extra consulenten werk en 
loopt de pilot bij de integrale uitvoeringsorganisatie met het versterken van caseloadbeheer 
en regie. Door deze inzet is er meer ruimte bij consulenten voor de cliënt. De extra capaciteit is 
aangesteld op tijdelijke middelen. 

200 GroenLinks 27 Hoe wil de gemeente de uitbreiding van consulenten werk, inkomen en 
participatie structureel versterken? Hoe zit het met de realisatiekracht?

De inzet van de consulenten wordt op dit moment nader onderzocht. Wat betreft de 
realisatiekracht, als er minder consulenten zijn dan heeft dit gevolgen voor de intensiteit en 
kwaliteit van de begeleiding van cliënten.

201 SGP Memo Vervalt regel E als de definitieve gevolgen van de meicirculaire (regel G) bekend 
zijn?

Dat klopt. Regel E wordt gecorigeerd bij de uitkomsten van de meicirculaire. Dit is verwerkt in 
het raadsvoorstel van de kadernota 2025.

202 SGP AddendumDenkend vanuit een schuldquote: Heeft een begrotingswijziging gedurende het 
lopende jaar (bijvoorbeeld een ontvangen SPUK) directe invloed op de 
mogelijkheid tot lenen bij een schuldquote, of pas in het daaropvolgende jaar?

Ja, schuldquote wordt direct anders, dalend of stijgend. Tegelijkertijd is het niet mogelijk om 
hier op dagelijkse basis op te sturen. Bij de begroting, kadernota en jaarrekening (dus drie 
maal per jaar) wordt een prognose afgegeven en op basis daarvan wordt gestuurd.

203 SGP AddendumLos van de hoogte van een eventueel nieuw schuldenplafond: Welke 
maatregelen worden genomen als de grens van het nieuwe schuldenplafond in 
zicht komt?

De schuldquote wordt drie maal per jaar, bij de Kadernota, Begroting en Jaarrekening integraal 
berekend. Bij tussentijdse raadsvoorstellen met financiele aspecten zal vanaf  september  een 
globale indicatie van het gevolg op de solvabiliteit en schuldquote worden opgenomen. Bij een 
dreigende overschrijding zal het college de raad informeren. Welke marge daarbij gehanteerd  
wordt zal nader worden uitgewerkt. 

204 SGP AddendumKan een overzicht gegeven worden van door de raad besloten nieuwe (niet 
vervangings) investeringen uit de afgelopen drie jaar, groter dan 1 miljoen euro?

Het overzicht is opgenomen in het aparte tabblad: "bijlage vraag 204 kadernota'

205 SGP AddendumWelk percentage van de in de begroting voor het komende jaar voorgenomen 
investeringen is in de afgelopen vijf jaar ook daadwerkelijk in het 
daaropvolgende jaar uitgevoerd?

Gemiddeld is in de afgelopen vijf jaar ca. 50% van de investeringen in het daaropvolgende jaar 
uitgevoerd. Bijvoorbeeld in de Programmabegroting 2023-2026 is voor 2023 € 90,7 mln 
begroot. In de Jaarstukken 2023 zijn uitgaven voor € 35,3 mln opgenomen (zie pagina 88). Dit 
is ca 38%. 
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206 SGP AddendumIs het wel mogelijk/zinvol om op lange termijn te begroten op basis van een 
solvabiliteitspercentage van 20%? (achtergrond vraag: is het niet zo dat de 
solvabiliteit enorm kan fluctureren door bijvoorbeeld een goed of slecht 
jaarrekeningresultaat of het inzetten van een bestemmingsreserve?)

Het klopt dat de prognose verderop in de tijd steeds onzekerder wordt. Daarom is het logisch 
om enerzijds te sturen op de prognose en anderzijds  kan een kleine/tijdelijke afwijking in 
latere jaren nog geaccepteerd worden als er verwacht wordt dat daar nog op kan worden 
bijgestuurd. 

207 SGP 7 Kan in indicatie gegeven worden welke invloed het meenemen van de 
areaaluitbreiding heeft voor de hoogte van het OZB tarief?

Het tarief wordt jaarlijks geïndexeerd met het inflatiepercentage, waarbij rekening wordt 
gehouden met de waardeontwikkeling van de onroerende zaken. Areaaluitbreiding leidt tot 
meer opbrengst, maar ook tot meer kosten. Door de areaaluitbreiding jaarlijks apart te 
begroten, wordt rekening gehouden met de meeropbrengst. Wanneer de areaaluitbreiding 
niet afzonderlijk wordt meegenomen, haal je met meer objecten het begrote bedrag aan OZB 
op. Gevolg hiervan is dat je jaarlijks iets in teert op het begrote bedrag OZB. Een indicatie voor 
de hoogte van het OZB tarief is niet in te schatten.

208 SGP 13 Komen de genoemde "claims" voor onderwijshuisvesting bovenop de in het IHP 
afgesproken investeringsbedragen? Zo ja, kan hiervan een overzicht verstrekt 
worden? En zo ja, welk deel van deze claims is het gevolg van het niet nakomen 
van afspraken over nieuwbouw of renovatie van een schoolgebouw?

De raad heeft ingestemd met de budgetten voor IHP1. De budgetten voor IHP2 e.v. zijn nog 
onderdeel van besluitvorming in de raad. Eerder is wel een vertrouwelijk inschatting gegeven 
van de totaalomvang van het IHP (15 jaar; tranche 1 t/m 3). Naast het IHP zijn er jaarlijkse 
claims in het kader van het programma voorzieningen onderwijshuisvesting (Verordening 
onderwijshuisvesting), bedoeld voor bijvoorbeeld incidentele kosten die voortkomen uit 
bijvoorbeeld interne verbouwingen, verhuiskosten of eerste inrichting. Uitstel van afspraken 
over nieuwbouw of renovatie in het kader van IHP brengen in algemene termen het risico met 
zich mee, dat er meer incidentele vragen komen of besturen de weg naar de rechter kiezen 
met een beroep op de wettelijke zorgplicht. Dit is echter op dit moment nog niet het geval.

209 SGP 27 Hoe is de toename van het aantal ouderen gerelateerd aan een afname van 
vrijwilligerswerk? Is het niet zo dat pensionado's relatief het meeste 
vrijwilligerswerk verrichten?

De ouderen van nu zijn vaak actief als oppasopa en -oma of zijn nodig als mantelzorger. Bijna 
33% van Goudse bevolking doet een vorm van vrijwilligerswerk (stadspeiling 2023). Dat is een 
lichte stijging ten opzichte van het jaar ervoor. Het is niet bekend hoe dit verdeeld is over de 
verschillende leeftijdscategoriën. Er zijn mogelijk kansen voor vrijwilligerswerk onder de 
generatie 'jonge ouderen' die met meer vrije tijd toch actief en betrokken kunnen blijven en 
iets kunnen betekenen voor anderen.

210 SGP 28 Als nu al voorzien wordt dat het budget voor jeugdzorg onvoldoende is de 
komende jaren gezien de niet gerealiseerde verlaging van jeugdzorg naar 1 op de 
8 kinderen, waarom wordt dan in de kadernota niet voorgesteld dit budget te 
wijzigen?

Gezien het feit dat het tekort op het jeugdzorgbudget de afgelopen jaren binnen programma 4 
kon worden opgevangen, is er voor gekozen dit ook in 2025 af te wachten en vinger aan de 
pols te houden. Tegelijkertijd blijven we inzetten op de daling van het aantal kinderen met 
jeugdzorg en de beheersing van de kosten. Bij de Kadernota 2026 wordt het meerjarig beeld 
opnieuw geactualiseerd iin relatie tot de kostenontwikkeling binnen de jeugdzorgbudgetten.

211 SGP 32 Is al bekend wanneer de raad wordt meegenomen in de plannen om het aantal 
kinderen dat met een zwemdiploma de basisschool verlaat, te laten stijgen? 
Maakt het herinvoeren van schoolzwemmen onderdeel uit van deze plannen?

Zoals toegezegd is met de Motie Zwemveiligheid kinderen in Gouda van 10 april 2024, wordt 
de raad in het vierde kwartaal meegenomen over de mogelijkheden die het college ziet om het 
aantal kinderen met een zwemdiploma te vergroten.

212 SGP 32 Wanneer zijn de financiële effecten bekend en krijgt de raad de afdoening van 
de motie 'businesscase schouwburg' toegestuurd?

De financiële effecten worden op dit moment uitgewerkt. Aan de raad is toegezegd dat voor 
de behandeling van de begroting in 2024 een memo wordt verzonden over de business case. 
Die toezegging komen we na.

213 SGP 41 Klopt het dat de toelichting op de extra middelen (162) voor 
rechtmatigheidsverantwooriding dubbelt met de toelichting op een deel van de 
eerder toegekende middelen voor het verbeteren van de financiële functie? 
Ergo, stellen we nu niet twee keer een bedrag beschikbaar voor hetzelfde doel?

Nee, in de toegekende middelen voor het verbeterprogramma financiele functie waren de 
benodigde middelen voor de rechtmatigheidsverantwoording nog niet opgenomen. Voor de 
totstandkoming van de eerste rechtmatigheidsverantwoording over 2023 zijn incidentele 
middelen toegekend. Op basis van een evaluatie van 2023 blijkt dat structureel extra middelen 
nodig zijn.
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214 SGP 51 Komt het college bij de begroting 25 e.v. met aanvullende maatregelen om de 
solvabilteit de komende jaren boven de 20% te houden? 

De aangegeven grens is 20% of hoger. Uitgangspunt is dat bij de begroting jaar t+1 op deze 
20% of hoger zit. Als bij het opstellen van de begroting dit een uitdaging blijkt dan zullen er 
maatregelen genomen moeten worden. Dit kan zowel door het niet doen of uitstellen van 
uitgaven of door het verhogen van inkomsten. In het huidige meerjarenperspectief maken  de 
overschotten in diverse jaren deel uit van de maatregelen om de solvabiliteit op orde te 
houden.

215 ChristenUnie 6 In de financiële samenvatting wordt vanaf 2025 een positief effect opgenomen 
door het aannemen van de nota reserves en voorzieningen.  Als financiering van 
de investeringen uit het water- en rioleringsplan is ook gebruik gemaakt van het 
positieve effect van de nota reserves en voorzieningen. Is met dit beslag op de 
voordelen voor het WRP rekening gehouden?

Het financieel effect van de nota reserves en voorzieningen (raadsbesluit 13-12-2023) bestond 
uit 2 delen: 1 deel betreft effect op het exploitatiebudget afschrijvingslasten (3,5 miljoen werd 
voorheen als dotatie in de reserve afschrijvingslasten verwerkt). Deel 2 betreft de impact van 
de wijziging van de inzet van de reserve afschrijvingslasten op het begrotingsresultaat. Dit 
verschil is ontstaan doordat er een wijziging is in de ontrekking aan de reserve 
afschrijvingslasten t.o.v. hoe deze onttrekking meerjarig was begroot. 
Deel 1 is ingezet als financiering van de investeringen uit het water- en rioleringsplan.

216 ChristenUnie 6 Zo ja, kunt u de verdeling daarvan over de verschillende begrotingsposten 
aangeven?

Zie antwoord op vraag 215.

217 ChristenUnie 8  Veel gemeenten hebben te maken met een zogenaamde "boeggolf" aan 
investeringen. Hoe wordt hiervoor door Gouda op landelijk niveau aandacht voor 
gevraagd? 

Niet specifiek voor de zogenaamde boeggolf aan investeringen. Wel voor de landelijke 
ontwikkelingen van de gemeentefinancien. Hierin volgen/ steunen wij - waar van toepassing -  
de landelijke VNG-moties/ oproepen.

218 ChristenUnie 12 Terugdringen van jeugdwerkloosheid 2022-2026 van 259 naar 209 personen. Wat 
is het huidige aantal?

De beschikbare meest recente cijfers gaan over januari 2024. In januari 2024 waren er Goudse 
275 jongeren werkloos. 

219 ChristenUnie 18 In februari 2024 heeft de ROB zĳn advies over de uitvoeringslasten van de 
klimaattaken voor decentrale overheden herĳkt. De jaarlĳkse kosten zĳn bĳna 
40% hoger dan in 2021 gedacht. Hoe gaat dit samen met de conclusie dat er 
richting de begroting geen nader te onderzoeken & af te wegen zaken zijn met 
financiële consequenties?

Op dit moment wordt gewerkt aan het duurzaamheidsplan. Waar bekend, zullen financiële 
effecten daarbij in kaart worden gebracht. Zoals ook vermeld in de beantwoording van 
schriftelijke vragen van uw fractie, zal de komende jaren moeten blijken wat de financiële 
consequenties van het Gouds klimaatbeleid zullen zijn.

220 ChristenUnie 22 De uitvoering van de 1e tranche van het VCP vraagt meer middelen. Waarom en 
hoeveel?

Met de uitvoering van de projecten en het inzicht dat we nu hebben, is dat circa 900.000 euro 
tekort.  Dit is minder dan het tekort dat er bij het vaststellen van het programmaplan VCP 2022 
was voorzien, namelijk 1,7 miljoen. Voornaamste redenen zijn, meer projecten in tranche 1 
door subsidiemogelijkheden, werk met werk maken combinaties, gestegen kosten (inflatie en 
bouwkosten). Daar tegenover staan meer subsidieinkomsten, en gelden die de raad vanuit de 
tweede naar de eerste tranche heeft verschoven bij het vaststellen drie 
wijkmobiliteitsplannen.

221 ChristenUnie 22 In 2029 komt, volgens de huidige planning, een nieuw middensppanningsstation. 
De netcongestie heeft invloed op het tempo van de energietransitie. Kan de 
invloed uitgewerkt worden? Wat zijn de gevolgen hiervan voor Gouda en de 
bouw + verduurzamingsprojecten? 

Netcongestie in Gouda-Noord speelt op dit moment voor de grootverbruikaansluitingen op 
afname. Met ontwikkelingen van kleinverbruikaansluitingen (woningen) is rekening gehouden 
door Stedin. Nieuwe kleinverbruikaansluitingen zijn ook in het netcongestiegebied nog steeds 
mogelijk.

222 ChristenUnie 28 In de kadernota is geen kostenpost opgenomen voor de aanpak complexe 
scheidingen. Is er een  berekening beschikbaar van de kosten ten opzichte van de 
mogelijke bespbesparingen?

Op dit moment is het onderzoek naar de aanpak complexe scheiding in een vergevorderd 
stadium en wordt er onderzocht hoe de financiële dekking bewerkstelligd kan worden. De 
bijbehorende besparing kan op dit moment nog niet inzichtelijk gemaakt worden, omdat het 
nog onduidelijk is in welke vorm de aanpak complexe scheidingen ingezet gaat worden in 
Gouda. 
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223 ChristenUnie 28 In december 2022 zĳn de uitkomsten van de ENSIA audit bekend geworden. Op 
een aantal onderdelen werd door de gemeente Gouda niet voldaan aan de 
verplichte normen. Op dit moment is er onvoldoende capaciteit voor de opgave 
die er ligt. Hoe wordt hier actie op ondernomen? 

Er is een verbeterplan opgesteld om aan de normen te voldoen, de acties zijn belegd en 
worden gemonitord. Voor wat betreft de benodigde capaciteit in bredere zin wordt op dit 
moment geprioriteerd en ligt de focus op de beheersing van de voornaamste risico’s. Wanneer 
de nationale cyberbeveiligingswet (omzetting van NIS 2) beschikbaar is, zal beoordeeld 
worden wat de impact daarvan is en wat dit betekent voor de beveiligingsorganisatie. Hierbij 
wordt gekeken naar de risico’s, mogelijke maatregelen en het acceptabele restrisico. 

224 ChristenUnie 32 Wanneer wordt de uitkomst van de verkenning naar de invulling van de 2e 
verdieping van de chocoladefabriek verwacht? 

De raad wordt hier in het najaar nader over geinformeerd. Zie memo d.d. 12 juni jl..

225 ChristenUnie 36 Landelijk is de trend dat zeer jonge jeugd betrokken raakt bij zware criminaliteit. 
Zijn hier in Gouda signalen over?

Ja, hier zijn ook signalen over in Gouda. Verwezen wordt naar antwoord op vr 24.

226 ChristenUnie 42 Wanneer wordt de midterm review verwacht? Het streven is om dit voor het zomerreces gereed te hebben. Mocht dit niet lukken, dan wordt 
het vlak na het reces. 

227 ChristenUnie 48-49 In het concern investeringsplan is zichtbaar dat investeringsprojecten naar 
achteren schuiven. Is in de huidige verdeling van de investering over de 
verschillende jaren rekening gehouden met de uitvoeringcapaciteit van de 
gemeentelijke organisatie?

Aan de voorkant is dit meegenomen in de uitvraag.


